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Declaration of

Josselin H_,, ANUMBERIIIIE
I, Josselin I—_(A numbe_), declare under penalty of perjury that the

following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is June 29™, 2005. I am 13 years old. My mother and I are from Honduras.

We left the country because my mom was working at a shop and they threatened her. She was really
scared and did not know what to do. Eventually the place she worked shut down and so we were not
able to afford living there anymore so we had to leave the country.

We presented ourselves at the border about June 25%, 2018. We were taken to what they call “The
Freezer”. There were no beds at all there any everyone had to sleep on the cold cement. I was able to
have my mother with me the whole time but many mothers were not able to. It was so cold where we
were staying that we could not sleep or rest. We were given small aluminum blankets. One blanket was
for me and one was for my mother. We were not allowed to shower while we were there. The toilets
were very dirty. Sometimes there was toilet paper but sometimes there was not. There was not usually
water for us to wash our hands. We did not have toothbrushes.

There was a small container of juice and sandwiches that were very small. We were very hungry. It was
painful how hungry we were. The sandwiches they gave us were still frozen and when I tried to eat it

made me nauseous so I was not able to eat it and neither was my mother.

It was extremely cold at this place and we were not able to sleep because of how cold it was. The air
conditioning was turned on very high and it was pointed right above where I was sleeping.

The lights were always on. We were not given anything to clean ourselves or allowed to shower. A lot

-of the times we could not wash our hands after going to the bathroom. Sometimes they would have a

little water for us to wash our hands but not always.

After 5 hours my mother and I were taken to another place where we were held for two days.

In “La Perrera” I was separated from my mother as we arrived. I had to go to this other caged area where
other children were. I do not understand why but whenever I would try to fall asleep a police would
come and kick me in my feet to wake me up. Once 1 would wake up they would walk away. We had
sandwiches and they were still frozen like in the first place. They gave us apples, a small cookie, and
water bottles. They only gave us water when it was breakfast, lunch, or dinner. They only gave us small
mats to sleep on and all of the mats were touching side-by-side so there was no room to relax my body. I
was able to able to shower one time that I stayed there. They had towels and soap for us to use there. It
was so cold and I only had one shirt on. After staying here for two days we were then transported in a
bus. In the bus the police did not yell at us and they were nice. I was not able to be with my mother
again until we were in the bus.

Page 1 of 3
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9. Thave not yet received legal notice or access to counsel but I have an appointment to speak to someone
in the visitor’s center soon.

10. My mother and I were taken out of that facility on the 26™ of June, 2018

11. My mother and I have been at the location in Dilley for about 3 days. It was a four or five hour trip by
bus. In this experience in this facility in Dilley I am treated very well and in comparison to where we
stayed before I feel like I can finally relax. My mother and I can finally sleep. I have not been here for
very long but the facility has beds and better food that we can eat.

12. We are planning to stay with my aunt in Florida.

13. My mom and I do not know anything about my case yet. I only know that they have told me that I will
be able to meet with someone to discuss my case. I have plans to speak with them soon.

I, Josselin I—_ swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to
the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was
read back to me in Spanish.

Obf 2 18
Date
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I, _, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to Josselin Hi I in Spanish.

Rieff
Willamette University Clinical Law Program
245 Winter Street SE
Salem, OR 9301

Page 3 of 3
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Dedadd(idh of
- anuvser

1 kEVLIN v b [

KEYLIN M

), declare under penalty of perjury that

the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

10.

My date of birth is December 19, 2001, and I am sixteen years old. My mother’s name is_

IR -0d her A number is _ Her date of birth is December 3, 1979. My mother and I are
from Honduras.

We left our country, because my mother’s life had been threatened, and she had been held up at
gunpoint three times.

We presented ourselves at the border about eight days ago, June 21, 2018. We were taken to the Custom
and Border Patrol Facility in McAllen, Texas, which we call the Ice Box.

The Ice Box was freezing, and my mother and I were shivering the entire time. I was miserable from the
cold.

We were given food, but the food was frozen and not fit for consumption. It smelled so bad that we went
hungry instead of eating it. My mother and I were hungry the entire time we were at the Ice Box.

After about one day, my mother and I were taken to another facility, known as the Dog House, where we
held for four days. We were immediately separated at the Dog House and stayed separated the entire
time. We were allowed to talk to each other only once for ten minutes in the four days we were there.

I was very frightened and depressed the entire time. I was scared of the guards and scared I would be
deported without my mother. I did not know where she was. I am still depressed. I also have nightmares
and a lot of anxiety because of the separation.

The female guards yelled at me and the other girls a lot. They called us names and made fun of us. The
female guards would not let us and kicked us with their boots to keep us awake. They also called the
some of the girls filthy and told them not to throw anything on the floor the way they would at home in
their country. The female guards made me and the other girls strip naked in front of them and leered at
us before their showers. It was very uncomfortable and caused me a lot of anxiety. I am still fearful of
the guards today because of my treatment at the Dog Pound.

The guards were really angry all the time, and we tried to stay quiet and not attract their attention.
The Dog House is even colder than the Ice Box, and I was shivering the entire time. I was so cold that |

had severe pain in my leg. I did not tell the guards, because they told us that if we said we were hurt that
we would have to stay at the Dog House longer.

Page 1 of 3
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11. The guards also would not allow us to keep tﬁe%%pﬁ blankets that people gave use when they were
leaving because they said we were only allowed one blanket. We received no mattress pads.

12. My leg hurt so bad form the cold that I hid one of the extra blankets so that I could wrap it around my
leg. This made me very scared because the guards said they would punish us if we took extra blankets

13. The food at the Dog House was the same as at the Ice House. It was frozen and smelled bad. [ did not
eat it, and I went hungry the entire time [ was there.

14. I did not have any toothpaste or a toothbrush the entire time I was at the Dog House.

15. The bathrooms at the Dog House were dirty and disgusting. I was told to continue to use them and not to
make the bathrooms dirtier, even though the toilets were already overflowing.

16. I was muddy and wet when I was apprehended, but [ was not allowed to shower or change for five days.
I was told that detainees were only allowed one shower the entire time they were at the facility.

17. I was housed in dog cages and I was constantly moved. This made me fearful for my safety and makes
me scared today whenever a guard tells me I have to move.

18. After four days we were moved to another Ice Box, where I was reunited with my mother. We stayed
there for one day, but we were not given food or water the entire day.

19. After one day, we were moved to another Dog House that was different than the first one. We stayed at
this Dog House for one day and night. We were separated again immediately when we arrived at the
second Dog House.

20. The second Dog House had the same gross food as the first — frozen sandwiches that smelled bad.
Again, we did not eat much and went hungry the entire time.

21. After the second Dog House, we were moved to the Dilley facility.

22. There are no current plans for our release

I, Keylin 1\/_, swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the
best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read
back to me in Spanish.

o)
Date
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I, LAURA M. FLORES, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to
Keylin MM in Spanish.

M. S
RAICES
4092 TPC PARKWAY, APT 953
SAN ANTONIO, TX 78261

o/l @

Date
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Declaration of

pixiANA SEIIIEGEGEGEE 2 NvMBER I

I, DIXIANA SHHIEGEGEGEGE 2 nvmbe . dcclare under penalty of perjury that the

following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

2.

10.

My date of birth is January 25, 2008. I am from Honduras.

My mother says we crossed the Rio Grande near the Mexican city of Reynosa and were apprehended as
we walked along the river near a bridge on our way to McAllen, Texas. My mother says that it was on
or about May 23, 2018, and that we were taken to a facility called the “Hielera” or “Freezer.”

Upon arrival at this facility, the officials separated me from my mother. I was placed with female girls
from 5 to 6 years old to fifteen or 16 years old. There were large numbers of girls, some of whom had to
sleep on concrete and sitting up because there wasn’t sufficient room in the cell. I slept on the floor in a
passage way were I could find room. It was around midnight, and I was given an aluminum blanket.
There were no mattresses. I had difficulty reaching the bathroom, because I didn’t want to push through
other girls and wake them. When I did go to the bathroom, there was no door or separation between the
toilets. The lights were on all night.

When I arrived, they gave me a cookie and juice. For breakfast, they gave me a frozen ham sandwich.
The ham was black. I took one bite, but did not eat the rest because of the taste. They also gave me
blue colored water. I saved this for later and someone stole it from me while I was sleeping.

I was very scared that I would never see my mother again. I cried. Most of the other girls with me were
also crying. Another girl, who was about 16 or 17, had a baby and both her and the baby were crying.

Although there was a water dispenser in my cell, there was no water. Other girls requested water from
an officer, and the officer said he would bring water, but never did. [ was very thirsty.

After about twelve hours in the facility, I was put back with mother on a bus that took us to the facility
called the “Perrera” or Dog House. We were there three or four days. When we arrived at the facility,
they separated me again from my mother. I could see my mom far away in another cell.

When I arrived, I was put in the cell with girls who had not bathed who were 10 years or older. 1 bathed
on the first day. There were separated showers, and I was given clean clothes. My dirty clothes were
cleaned and returned to me.

While I was in the cell with the bathed girls, I was half asleep and they were calling a girl who had a
similar first name as me. A male officer kicked me to wake me up to confirm whether or not I was the
person they were looking for. I was not. The kick scared me and hurt, although I did not get a bruise.

They left a cookie jar full of cookies that we could eat at any time. For breakfast, I had a burrito with
egg and rice, a granola bar, an apple, a cup of milk, a bottle of water and a bag of potato chips. For
lunch, I had a burrito, an apple, a bottle of water, and another bag of potato chips. For dinner,  had a
ham sandwich with lettuce, an apple, a bottle of water and a bag of potato chips. The food was the same
every day. I saved my potato chips and someone stole them from me when I slept.
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11. I didn’t cry the first day when I was at this fﬁ:i%%%%?lt I began crying all of the time on the second and
third day because I missed my mother. The majority of the other girls in my cell were also crying the
whole time I was there. A male officer told me I would be able to see my mother at 6 pm for an hour
and to stop crying.

12. The lights were always on. There were no windows, and I didn’t know whether it was day or not. I
asked what time it was when the officer told me I could see my mom at 6 pm, but he said he was not
permitted to tell me what time it was. Inever got to see my mom until we left the facility and I was put
on a bus with my mom.

13. My mom says I left this facility on May 28, 2018 and that we have been at the ICE Dilley, Texas facility
for over a month. I got chicken pox at this facility. They have given me medication for the chicken pox,
as well as for an infection I had in my molar.

I, DIXIANA _, swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete
to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was
read back to me in Spanish.

06/29/18
Date
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1, George Humphrey, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to

DIXIANA S| i~ Spanish.

George Humphrey

Orrick, Herrington & Sutcliffe LLP
609 Main Street, 40" Floor
Houston, TX 77002

06/29/18
Date
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Certificate of Translation

I, Michael Bochenek, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the attached

declaration to _. \JQ"\ hn \ Spanish.

e 0 Qs e

Michael Bochenek

Human Rights Watch

350 Fifth Avenue, 34" Floor
New York, New York 10118
(718) 724 9016

Dated: McAllen, Texas

June E( , 2018
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Declaration of
sravon «

I, BRANDON S

declare under

penalty of perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and
recollection.

1.

My date of birth is August 1, 2003, I am 14. I am from Guastatoya, Guatemala.

My family left Guatemala because we feared for our lives. My father supported a local
man who was running for sheriff. The man became sheriff and gave my father a job. My
father did not like working for the sheriff, so he quit. Two weeks later, my father moved
to the United States for a new job. The sheriff was upset that my dad quit and moved to
the United States. Two or three months later, I was at home with my mother and brothers
when someone shot five bullets at my house. The next day, my mom submitted an
application for Mexican visas. We got the visas a couple of months later and left
Guatemala a few weeks later once we finished the school year. We took the bus from
Guatemala to Tijuana and stayed in Tijuana for one night before presenting ourselves at
the border.

My mother, my two brothers and I presented ourselves at the border on July 4, 2018
around 3:00 in the afternoon. We were taken to the San Ysidro Facility. I was separated
from my mother and youngest brother. The guards then placed in a room with my older
brother and about seven (6) other young men, all under the age of eighteen. I was given a
thin mattress and one blanket.

Around 3:30pm after I arrived, I was given a cheeseburger and some apple juice. I was
given the same thing for dinner around 7:00pm. Around 11:00pm or 12:00am, I was
given a bologna and cheese sandwich. We have access to water at all times. I am usually
hungry between my meals, but I have not been given any snacks. I like meal time because
that is the only time I get to see my mom and younger brother.

. There is air conditioning in the room and it is very cold all day. I have to use my blanket

all of the time. I would like another blanket, but I am not comfortable asking for one.

The lights in the room are very bright and are on all day and night. There are no windows
to the outside, so I don’t know what time it is. My brother and I talk about how
frustrating it is. Since I arrived, I have not been able to shower or brush my teeth. There
is no soap in my room and no towels. I had a toothbrush when I came here, but they took
it away when I got to the facility. No one has allowed me to brush my teeth and no one
has told me when I will be able to take a shower.
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Certificate of Translation

I, VERA certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the

above declaration to _ in Spanish.

Name:  c70@ IVIRA
Organization:

Address:

Date
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Certificate of Translation

I, Michelle Brané, am fluent in the English and Spanish languages and | certify under penalty of
perjury of the laws of the United States that | read the above statement back to _Dinora

-_, who verified that it was true and correct.

Michelle Brané

Women'’s Refugee Commission
1012 M Street, Suite 1100
Washington DC, 20005

(202) 750 - 8596

McAllen, Texas
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, swear under penalty of perjury that the above declaration is true and

co to the besitiof my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.
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Certificate of Translation

I h ; t in English and Spanish and that I read the
above declaration to in Spanish.

Va0

Address:

¢ Puman Rights and Consthrtional Law

2318

Date
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TIMOFEI

I, TIMOFEI declare under penalty of perjury that the

following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is March 5th, 2003. Iam from Russia. My mother’s name is e
I 2. oy father’s name is [ | <o not know of any other
relatives I may have here in the United States, but I know of an o » Jehovah’s Witnesses, that
operates all over the world.

I am a Jehovah’s Witness, as is my family, and the government prohibits my organization from existing
in Russia. If anyone finds out I am a Jehovah’s Witness I believe I will be jailed for ten years. I am very
afraid of that. I do not remember when we left Russia, but it was approximately a month ago. I just
learned that it is July, 6, but I thought it was still June.

I am detained here with my mother, who’s in a different room and my father also arrived here with us, I
believe my father is also here, not in the same room with me, but in the last four days I saw him once,
when the officer let us meet.

My mother and I took a plane to New York. My father went to Tijuana by himself, and we were
planning to reunite as a family once we were all in the U.S. My father was waiting in a long line to cross
the border. From New York, my mother and I flew to either San Diego or San Ysidro. My mother and I
decided to meet him in Tijuana, where he was in line, so we could be together as a family. My father did
not have a visa, and my mother and I had tourist visas. They told us once we entered the San Ysidro
Pedestrian facility, the visas my mother and I had was no longer valid.

We were waiting in line and our number was 320. We waited for several days in this line, however
during that time, my mother, who speaks English, went back to San Ysidro several times during the
waiting period and eventually we crossed the border by foot. When we crossed we explained that my
mother and I have tourist visas. I can barely remember dates about the crossing or about the trip, I
haven’t looked at the calendar, and do not know even what the date is today.

We all three of us are Jehovah’s Witnesses and are being prosecuted in Russia, and we’re all asking for
asylum. On my second day in this facility I met with my dad for fifteen minutes in an unknown place
inside this camp. We did not meet in a room, it was more like a corridor, and there were chairs in that
corridor. That was the only time I saw my father in this facility. We got lucky yesterday and my mother
and I were able to eat together. I saw her several times, either eating together or she asks the officer to
come see me. Every time we see each other we eat together.

Page 1 of 4
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7 My body hurts because we have to sleep on hard mats. The reason my body hurts is that we’re crowded

and we have to sleep in uncomfortable positions. It’s really hard for me to measure, I cannot really think
about it in meters or feet right now, but it’s very crowded. If people were standing with arms
outstretched touching fingers, the room would be two people by three people in length/width. There are
only teenagers in my room, but recently there have been two new boys aged 12 and 13. I believe it’s a
mistake they were placed in our room. I asked the ages from some of the teenagers and the oldest was 17
years old. I have a blanket, I think made of wool, but it barely fits my body. Thankfully I have four
layers of clothing. The cafeteria is about eight by twelve people outstretched. There are 50 people at a
time in there and there are not enough seats for everybody. Some people stand and some people sit on
the floor. Approximately 15 people do not have seats.

8. 1eat four times a day. The first time between 5:00-7:00 am, the second time around noon, the third time
around 4:00 pm, and finally around 10:00 pm. The food is not freshly made, it’s likely frozen. The food
is lukewarm, it’s not really warm and it’s not really cold, it’s room t . For breakfast there are
usually burritos or cereal, but they do not taste good. I cannot eat them. For lunch there’s usually a
sandwich and then there are hamburgers for the other two meals and with all meals there is a juice,
either a mixed juice or apple juice. One time we ate breakfast without juice. We do not get a choice of
juice, we just get any one. Because we are not doing any physical activity here, I have enough food.

9. All day we are in a locked room. However, twice a day our room gets cleaned and we’re moved to the
kitchen. All I do is eat, sleep, and try to learn Spanish. There is only one window in the room and all we
see is an empty corridor. I have not seen sunlight since I have been staying in the camp.

10. The ventilation here makes it very cold throughout the entire camp.

11. Twenty-four hours a day there are one or two big light panels turned on all the time. I cannot tell the
difference between night and day. I can only estimate time of day based on what I eat. In my room there
is one bathroom and it has no door and the sides are shaky, and they’re not really walls. There is one
bathroom with one toilet and no shower. There are from five to twelve people, ing on how many
people arrive at night and how many people leave in the morning. There is no soap in the bathroom.
Sometimes I'm provided a single-use toothbrush that has a tiny bit of toothpaste on it, but I don’t always
get that. On the second day I did not get a toothbrush at all. The toothbrush is only a sponge on a stick.
On the first day I they offered us the opportunity to take a shower but not on the second or third day. I
have not taken a shower since I arrived at the camp. I’m still wearing the clothes I came in with. I never
imagined in my entire life that I would find myself in these circumstances, in this type of place.

12, There are two situations that I consider to be the worst here. The first is that I'm separated from my
mother and father. That really wears me down and weighs on my soul. The other situation that has been
really difficult for me was that yesterday a teenager who crossed the border illegally was put into my
room and he was very angry and when he found out that I was from Russia he started to bully me in
Spanish. He did not let me sleep. He did not try to hurt me physically but he was making fun of the fact
that I was Russian and laughing at me. Nobody supervises us. Sometimes, very rarely, officers will walk
through the hallways. There are also cameras in the room. The only word that people around me know in
Russian is how to say ‘Hi.” I do not talk to anyone in my room, and only one of them speaks English.

Page 2 of 4
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13. My family and I have not been in other facilities.

14. T do not remember and I do not know if I was provided writings about my legal rights. I do not
remember any documents. I am being kept separately from my mother and from my father. The only
banner I have seen is that the mats we sleep on need to be organized, and I have received no other
instructions

15. My family and I have been at the San Ysidro Pedestrian facility for about four days.

16. I have not been told when I will be released from here. I want to add that the circumstances for the men
are much worse. They sleep on blankets and have to cover themselves with plastic bags. I walked by
their room and there was a window into the room for the men. Also, when they clean our rooms and
we’re moved to the kitchen I saw men in their room holding their rugs or blankets and plastic bags with
them. Only 10 of the 50 people in there have the mats.

Because I am a Jehovah’s witness, I am prohibited from swearing. Therefore, I must provide an oath to tell the
truth, but put it in a different phrasing than is usually used by the Court. 1 am allowed to promise but not swear.
I take a promise to tell the truth very seriously. I, TIMOFEI Hi N promise under penalty of
perjury that the above declaration is true and complete to the best of my abilities. This declaration was provided
in English, a language in which I am not fluent, but was read back to me in Russian, a language in which I am
fluent.

€ 018

Date

Page 3 of 4
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I, Yekaterina Reyzis, certify that I am fluent in English and Russian and that I read the above declaration to

Timofei FJij in Russian.

TERINA REYZIS
Orrick, Herrington & Sutcliffe LLP
The Orrick Building
405 Howard Street
San Francisco, CA 94105

Date
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Certificate of Translation

I, Michael Bochenek, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the attached

Michael Bochenek

Human Rights Watch

350 Fifth Avenue, 34 Floor
New York, New York 10118

(718) 724 9016

Dated: McAllen, Texas

Pt
June \S 2018
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Certificate of Translation

I, Michael Bochenek, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the attached

N |
declaration to C—QQ L~ N

MMW
Michael Bochenek

Human Rights Watch

350 Fifth Avenue, 34% Floor

New York, New York 10118
(718) 724 9016

in Spanish.

Dated: McAllen, Texas

Jjune 7 2018
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This is a confidential legal document and the work product of a attorney-client relationship.
Declaration

seydi M, A/

1, Jeydi MR dcclare under penalty of perjury that the following is true and correct to the best of my
knowledge and recollection.

1. Iam Jeydi MR born, March 23, 1989, AJJ and my 4-year-old son
L

(A7), born February 16, 2014, who was not interviewed and who is on my claim. I am
from Progresso Lloro, Honduras.

2. In October 2017, my partner left Honduras taking my daughter with him to the United States.

3. Ientered the United States on about June 4, 2018 near Brownsville, Texas. After I crossed into the United
States we were detained by U.S. officials about 15 minutes later. The officers demanded my shoelaces,
jewelry, and told me to get into a truck. The officer asked me questions about when I came and made me
sign several papers. I asked if any of the papers were for my deportation and they said ‘no’. Then they
drove us to a heiliera.

4. At the heiliera they took my identification and asked me if the child with me was my son, and took us into a
very cold room where we had to sleep in the floor with blankets of aluminum. They also took my finger
prints, but not my son’s. They also asked me questions about why I came to the US and if I had a fear of
returning to Honduras. I told them I feared persecution They also gave us a cookie and juice five times in
24 hours. Four times they gave me a sandwich. I stayed in the heiliera one night I think, but because they
never turn off the lights I am not sure. There was no possibility to bath or take a shower.

5. The next day we were taken to the Peirrera in a bus. They gave us an apple, sandwich, cookies, juice, and
water. I was taking medicine for an injury to my leg. There was no possibility to bath or take a shower,
even though there was a shower there. I was at the Peirrera for one night, I think, then I was taken to Dilley.

6. The medical treatment in Dilley is not sufficient. The medicine that I received at Dilley for my leg injury
did not stop the pain in my leg, although the medicine that I was taking in Honduras since August 2017 did
stop the pain. There are long waits and the medicine they give us is not good. I had to wait for five days to
get treatment for my leg. I asked for crutches so I could walk but they would not give them to me. They
told me that I could only get crutches if I was admitted in to the medical unit here. My son was coughing,
vomiting, and had a fever. They did not give him any medicine for his fever, cough or vomiting. About a
week ago my child had a fever and was vomiting, and I went to the clinic, about six times in three days, and
the nurses refused to admit my child or provide him any assistance. Only after he saw the doctor, and he
confirmed the child had a fever, did my son receive treatment for a fever and conjuctivitis. They gave me
an armband that meant that I don’t have to wait at the pharmacy because I had to wait for 2 or 3 hours to
get medicine before they gave me the armband. They gave me this armband after 20 days.

7. ~The nurse who first saw my child wrote that my child did not have a fever, but the next person who saw my
child, and said he was a doctor, said my son did have a fever.

8. At Dilley, I was interviewed on Monday, June 7, 2018, and explained that I was fleeing my country
because I feared harm. I am awaiting my asylum decision.

L Jeydi _ swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the best

of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read back to me
in Spanish.
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Certificate of Translation

I, Casey Miller, certify that I am fluent in English and Spanish, and that I read the above declaration to Jeydi

M i Spanish.
Casey Miller: Ch/"\/\ (,// A= Date: (4’ / 2K / =18

802 Kentucky House
San Antonio, Texas 78201
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I, Manue| A . swear under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

S Date

ignature
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Certificate of Translation

I C l ara certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the
above declarationto  Mawnael in Spanish.

Name: Claq
Organization: (v .mea v.gt.bwa-k«k
Address: 370 Sanseme Sh OF leco

S Fyanot‘sv-' chA ‘\*|°..‘

6-28- 20\§
Date
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ALMA

I, ALMA declare under penalty of perjury that

the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

10.

My date of birth is February 25, 2002. I am 16 years old. I am from Mexico.

Describe Reason for leaving country of origin.

There is a lot of crime and kidnapping in the area where I am from. Six months ago, my cousin was
kidnapped for ransom and our family could not pay. May aunt had to flee her home and my cousin has
not been found. We believe that he is probably dead. My family and I are afraid to return.

We presented ourselves at the border on July 4, 2018 at approximately 10 am. We were taken to the San
Ysidro — Pedestrian West Facility.

In the time that I have been here, I have had four meals per day. For lunch, we have had a cold ham and
cheese or cold cheese sandwich. The sandwich is served with carrots and juice. At midnight last night,
I was offered cold cereal and milk. On July 5%, we were given breakfast at 8 in the morning. Breakfast
was a burrito with beans, ham and potatoes — the burrito was room temperature. When the burrito was
served, there were not any carrots or juice served at the same time. I have not had any hot meals since
arriving yesterday. | am often hungry.

There are three bathrooms in the room. There is a half wall between the toilets but there is no door in
front of the toilet. There is toilet paper. There is a sink to wash hands but there is no soap and there are
no paper towels. There is access to feminine hygiene products. I have not been provided with a
toothbrush or deodorant.

The temperature inside the room is very cold. No one asked for the temperature to be adjusted. It is
difficult to sleep because of the temperature.

The lights are on all of the time and it makes it difficult to sleep.

There is no window to the outside. There is a window in the door to the room but no window to the
outside.

I am in a room with my mother and my four siblings. The floor is concrete. There is no window other
than a small window in the door. The room is quite small. There are approximately 50 people in the
room — 20 of them are adults. There is not enough room for everyone to put their mat down and sleep at
the same time - some people put their mats in the bathroom area because there is not enough room. It is
difficult to sleep because people are very close together. The door is locked and I do not feel free to
leave.

I have not had the opportunity to shower since I arrived. I have not been given the opportunity to clean
my clothes and I have not been given the opportunity to change into the clean clothes that I have brought
with me.

Page 1 of 4
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11. I have not, and I don’t think that my mother has, received any information regarding my legal rights. I

have not been advised of my right to a hearing or my right to see a judge. I have not been given any
information regarding free legal services that may be available to me.

12. My family and I have been at the San Ysidro — Pedestrian West Facility for about 2 days. We are
planning to contact my uncle who lives in California. No one has given us the opportunity to call him or
otherwise contact him. No one has asked me if I am afraid to return to my home country. They took my

fingerprints.

Page 2 of 4
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T ), declare under penalty of perjury that the following is true

I
and correct e best of

1. My  ofbirthi

SL (et Mexic
re not home ey

; T emfeved the US. movni at G
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10.

T undersjand Th CR Ly send W\(bo.(,k he Mexics soon,
11.

I n is true and complete to the best of my
abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read back to me in
Spanish.

_ g

Page 1 of 2
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Certificate of Translation

I, INAME OF TRANSLATORY], certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to [NAME] in Spanish.

[NAME OF TRANSLATOR]  Clem

[ORGANIZATION] Hvaon € gy -
[ADDRESS] 250 Sedsae SFo Sk (o=

Sen Pracuce CA Aqlay

G232 (f

Date
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I swear under penalty of perjury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

Date
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L under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

Date
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L swear under penalty of perjury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

Date
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Certificate of Translation

I i fluent in English and Spanish and that I read the
above declaration to in Spanish.

Name:
Organization:
Address:

3\/\4\& 1L

Date
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Declaration of

Yousin N N

I, Yonain (_(A_ declare under penalty of perjury that the

following is true and cotrect to the best of my knowledge and recollection.

L.

I was born on August 9, 2004 in Guatemala. [ was arrested yesterday morning with my
father at Sonoita. We were taken together to this Tucson CBP facility where I was
separated from my father.

I am staying with 12 other boys. The room is clean. There are two toilets, toilet paper, a
sink, and soap. I used a toothbrush. T had a shower last night.

. I'sleep on a mattress on the floor with an aluminum blanket. I wear the blanket all the

time and I’m still cold. The lights are never turned off.

Iam fed at 8, 10, 12, 2, 4, and 8. Each meal is a burrito, a cookie, and juice. There is
water with paper cups in the room I am held in.

I was not told my rights or that I could have an attorney. I was not given any paper when
I was arrested.

I, Yonain G s+ <2 under penalty of perjury that the above declaration is true
and complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language
in which I am fluent.

0473 2014

Date
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Certificate of Translation

fluent in English and Spanish and that I read the above
in Spanish.

\
X /u’ W !
=Y 06 13- 201 &
\; sy Agtirre Date

enter for Human Rights & Constitutiona! Law
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Declaration of

soo M I

I, Juan _ (A_ declare under penalty of perjury that the
following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. I was bormn on February 19, 2001 in Colombia. [ am 17 years old.

2. I was apprehended with my mother at about 7am on Tuesday June 12, 2018, We were
taken to somewhere similar to this Tucson CBP, close to the place where we were

arrested. When we armived, [ was given a burrito, cookie, juice, and bottled water, We
spent 6-7 hours there.

3. I was with my mother until we came here late yesterday. I am housed with 8 other boys.
The room has two totlets, toilet paper, sink, and soap. I have not been offered a shower.

4. I am not eating much. The burrito is too spicy and upsets my stomach. The cookie is
peanut butter which I don’t eat.

I, Juan Manuel Loiza Mejia, swear under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language in
which [ am fluent.

Ce/is /2018

Date

Page 1 of 2

464



Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-5 Filed 07/19/18 Page 79 of 86 Page ID
#:21268

Certificate of Translation

06 13- 2018

Date
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Declaration of

I, Ivania Hmdeclare under penalty of perjury that the
following is true and correct 1o the best of my knowledge and recollection.

1.

I was born on September 16, 2002 in El Salvador. I came to the U.S fleeing gang
violence,

I was apprehended with my mom close to Sonora on June 10® 2018, Sunday, at 11pm.
We were taken to a facility about an hour away where we stayed together.

Someone told us why we were arrested but they spoke a mixture of Spanish and English
so we didn’t understand. We were not given any paper or told anything about my rights.

At the first place there were 8 other people in the same room as us. We had mattresses to
sleep on and aluminum blankets. There was one bathroom that had a toilet a sink, toilet
paper and soap. It was really cold in the room. I kept my blanket on all the time. The
lights were left on all the time.

We were given a burrito, cookie, juice and water an hour after we arrived. We received a
burrito, cookie and juice again at 7am, 10am, 1pm, 8pm, and 12am on Monday. We were
given a juice before we left on Tuesday

We were transported together to the Tucson CBP detention on Tuesday at Sam. It took 4-
hours to go from the first place to here. Once we got here we were separated and 1 have
not seen my mother until now. I asked where she was once and was told she was in court.

I stay in a room with a woman and an 8-year old boy. We cach have a mattress to sleep
on and an aluminum blanket. It is very cold so I wear my blanket all the time. When I
first get it it keeps me warm but pretty soon it doesn’t anymore. It was the same exactly
at the first place.

There is a bathroom with a toilet, toilet paper, a sink and soap. The toilet has a short door.
I cover myself with my aluminum blanket because there is a camera pointed right at the
toilet.

I took a shower yesterday in the early evening. The shower has 2 spouts- the top one cold
and the bottom hot. They are operated with separate buttons. I had to be naked because I
have only the clothes I am wearing. There is no shower curtain and the camera which
points at the toilet also shows the shower. I did not have soap but I did have shampoo.

Page 1 of 2
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10.T get a burrito, cookie and juice an 7am, 10am, 1pm, 8pm, and 12am. There is a water
dispenser with cups in the room where I stay.

I, Ivania L wear under penalty of perjury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language in
which I am fluent.

Date

Certificate of Translation

that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
in Spanish,

0618 - 2018

Date

Center for Human Rights & Constitutional Law
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Dedidration of

Al

Geovany D

I, Geovany D A . dcclarc under penalty of perjury that the
following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. I was born in Guatemala on April 24, 2002, I am 16 years old.

2. Icame alone. I got arrested last night in Altar around 9pm. I arrived at the Tucson CBP around 11pm. I
was given a burrito, cookie, juice, and water. | am given the same meal periodically during the day.

3. Istay in a room with 7-8 other boys. It is clean. The temperature is cold. There are 2 toilets with toilet
paper, sink, and soap. I was offered a shower but did not take it.

4. 1 was not told my rights or given any paper describing them. I was not told I could consult a lawyer nor
was [ given a list of lawyers.

I, Geovany D swear under penalty of perjury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language in which I am
fluent.

0¢ 73 20I%

Date
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hat Lami Tluent in English and Spanish and that I read the above declaration to
in Spanish.

06 18 201 ¥

Dare
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Declaration of

Ricardo M_(A number not yet assigned)

I, Ricardo M_(A number not yet assigned), declare under penalty of
perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. I wasborn on September 7, 2000 in Guatemala. I am 17 years old.

2. 1 was arrested today at 8am at Altar.] was taken to the Tucson CBP facility arriving
around 11. I was given food (a burrito, cookie, juice) when | arrived and again later. 1
was not given water.

3. The room where I am housed here has 7-9 and it is crowded. I have a mattress and an
aluminum blanket. There is water and I have a cup. The temperature is ok. The lights are
always on.

4. 1 have not been told about my rights or about my rights to an attorney.

5. My native language is Chuj.

I, Ricardo l\-wea.r under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language in

which I am fluent.

(- 13 - WIf

Date
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Certificate of Translation

fluent in English and Spanish and that I read the above
in Spanish.

0615 20i€
detsy Aguirt Date
eiter for Human Rights & Constitutional Law
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Declaration of

v
1, Abilio I_ declare under penalty of perjury

that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

I was born on October 30, 2000 in Guatemala. I am 17 years old. [ was arrested on
Monday near Sonoita at 11am. I was traveling alone.

I was taken to a check point about 2 hours from where I was arrested. [ was given two
meals each of a Burrito, cookie and juice. I had water.

I was housed by myself. There was a toilet, toilet paper, sink, soap in the room and I was
given a tooth brush. There was a mattress and a blanket.

I arrived at Tucson CBP around midnight on Monday. [ am housed with 10 boys. The
room 1s clean. There are two toilets, toilet paper, sink soap, and water. I showered on
Tuesday. I didn’t have soap but I had shampoo.

I have meals several times throughout the day. The food is always the same.

When I was arrested I was told I had the right to an attorney and to call my family.

1, Abilio I_swear under penalty of perjury that the above declaration is

true and complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a
language in which I am fluent.

ab - 13+ 263
Date
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Certificate of Translation

lish and Spanish and that I read the above
in Spanish.

| 06 - \3 - 2018
ety AgQuirre Date
Center for Human Rights & Constitutional Law
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Declaration of

Dony AN

L, Dony AN A B occiarc usder penalty of perjury that the

following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.
1. My date of birth is January 2, 2001. Tam 17 years old. I am from Guatemala.
2. I'was traveling with a group and got separated from them. I looked around to see if I

could find a Border Patrol car with the camera on top. T saw one and turned myself in at
Nogales about 11am.

3. I'waited at the Nogales checkpoint for about an hour and then was brought to Tucson
CBP in the evening. We were kept outside the building for about 30 minutes and were

given food. I was also fed at 6 and at 8.

4. Tam in a room with 10 boys. It is clean. It has two toilets, toilet paper, soap, toothbrush,
water, and plastic cups. We get meals at 7, 10, 1, 8, and 12am.

5. 1 was not told my rights nor that I could speak to a lawyer.

I, Dony swear under penalty of perjury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language in
which T am fluent.

ok 23 2078
Date
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Certificate of Translation

fluent in English and Spanish and that 1 read the above
in Spanish.

Center for Human Rights and Constitutional Law Date
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Declaration of

marol D S N

I, Bartolo D_ (Am declare under penalty of perjury that the
following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.
1. T wasborn on May 6, 2001 in Guatemala. I am 17 years old.

2. Tturned myself in yesterday evening at Sonoita. 1 was escorted by Mexican soldiers who
found me when 1 was lost in the desert.

3. I waskept in a room by myself. I had a mattress, and a blanket. It was very cold in the
room. | was given water and a burrito, cookie, and juice. The food is too spicy.

4, T arrived at Tucson CBP this morning. I have had two meals each consisting of a burrito,
cookie, juice, and water.

5. Tam housed in a room with 10-15 other boys. It is over-crowded. The mattresses take-up
all the room. I am uncomfortable. There are two toilets, toilet paper, sink, water to drink
and cups. [ have a blanket. 1 have not been offered a shower.

I, Bartolo DF swear under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language in

which I am fluent.

LY

Date
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Certificate of Translation

Aﬁ'

ne 1. 2019

Date

Center for Human Rights & Constitutional Law
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Declaration of
Minta

1, Minta M A . o:c1o:c under penatty of perjury

that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. T wasborn on February 28, 2002 in Guatemala. I am 17 years old.

2. I wasarrested on Tuesday June 12, 2018 when I turned myself in to the Border Patrol
near Sassabe at 10am. Although I had been abandoned in the desert for 11 days I was
only given water — no food. Five hours later I was first given food (a burrito, cookie and
Jjuice). I ate twice on Tuesday (a burrito, cookie and juice). I had breakfast today

3. T arrived at Tucson CBP on Tuesday around 3pm. Ultimately, I was in that room there
were 20 women. I had adequate water. I had a mattress and a blanket. There were three
toilets, toilet paper, three sinks, and soap.

4. I was moved to another room last night where I am by myself. I have a matiress and a
blanket. The room has a toilet, toilet paper, a sink, soap and a toothbrush. There is water
and cups. The temperature is a little cold especially at night.

5. Thave not had a shower nor have I been offered one.

6. I was not given any papers when I was arrested. 1 was told that I could have a lawyer, but
I was not given a list.

7. I was allowed to call my father yesterday.

I, Minta M_wear under penalty of perjury that the above declaration is
true and complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a
language in which I am fluent.

Ll Y3

Date
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Certificate of Translation

ariAluent in English and Spanish and that [ read the above
in Spanish.

06 4 - 2018

Date

Betsy Aguirre
Center for Human Rights & Constitutional Law
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Declaration of

~o- A I

I, Noe m_ declare under penalty of perjury that the
following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. I wasborn on December 8, 2000 in Guatemala. I am 17 years old.

2. 1 wasarrested on June 13, 2018. I do not know where. I traveled for 35 minutes and arrived
at a first CBP facility where I stayed for 5 hours.

3. WhenI arrived I was given a meal (burrito, cookie, juice). I stayed in a big room with two
other people. There was a toilet, toilet paper, soap, water and cups. I was not offered a

shower.

4. T arrived to Tucson CBP last night. I had a meal (burrito, cookie, juice) when I got here. I
had breakfast today.

5. The room I am in has 13 boys. There are two toilets, toilet paper, soap, a toothbrush. There
is enough water and cups for everyone. I have not been offered a shower.

6. There is a security camera in the room which points to the bathroom. This makes me
uncomfortable.

7. I was allowed to call my sister.

8. I was not read my rights when I was arrested. I told I could have a lawyer and was given a
list.

I, Noe swear under penalty of perjury that the above declaration is true

and complete to the best of my abilities. This declaration was read to me in Spanish, a language
in which I am fluent.

L o 2ol

Date
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Certificate of Translation

061U - 2008

outfre Date

cenfer for Human Rights & Constitutional Law
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o - S

I, Rony Emdeclme under penalty of perjury that the following is true and correct to
the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is August 9, 2000. I am from Guatemala.

2. Tleft Guatemala because I could not survive financially there. T was often hungry even though my
parents and I work full-time. T dropped out of school three years ago to help support my family in Guatemala.

3. Icrossed the border on Sunday, June 10, 2018 at Altar, Sonora. It was about three days ago. Iwas
picked up by the Border Patral about two days after I crossed the border. It was somewhere in Arizona, but I
don’t know where exactly.

4. Twas taken to the Tucson Border Patrol facility on June 12, 2018 about one hour away from where I had
been picked up and arrived at about 9:00 a.m..

5. Ihave not received any rights information (facility rights or right to see a judge) or a list of free legal
services. I was told about being able to use a phone, but when I told the agent that my family’s phone number
was in my backback, he just told me to go back to the cell. Thave not been able to contact my family since I got
the Tucson CBP facility.

6. Twas told I could call an attorney, but I was never given a written list of free attorneys. I was never
given any list of free attorneys. I was also told I had the right to have a hearing before an Immigration Judge,
but I never received any written notice. I told the agent I wanted to have a hearing, but the agent didn’t respond
to me or tell me when I would have the hearing. I was also not told or given a written notice of my legal rights

at the CBP facility in Tucson.

5. The food here is okay. They offered me a burrito, crackers, and juice three times on the first day I got
here. Today I was offered the same food at 6:00 a.m. and at 8:00 a.m. Ihad enough to eat.

6. The temperature here is fine. They gave us thin aluminum blankets to use; they were okay. I wasn’t cold.

7. The lights are on the whole time.

8. Ihaven’t been offered a shower, but others have. T don’t know why I haven’t been given a shower. I
would like to have a shower because I was walking in the desert for two days.

Page 1 of 2

494



Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-6 Filed 07/19/18 Page 34 of 121 Page ID
#:21309

I, Rony D- swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the best of
my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which [ am fluent, and was read back to
me in Spanish,

o6/ 13//%

I, Judy Flanagan,, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Rony

D-n Spanish.

%014/\&_( —

Tudy Fla.\}Lgan J
Center for Human Rights and Constitutional Law

6%3/13’

Date
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Declaration o
reLiPe G ~

I, Felipe G- declare under penaity of perjury that the fallowing is true and correct to the best
of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is November 20, 2000. I am from Guatemala.

553

2. lleft Guatemala because | aﬁﬁ need to work to support myself. | had to quit school after sixth grade to
work even though my mother works also. My father abandoned our family four years ago and is in Mexico.

3. lcrossed the border on Tuesday, June 12, 2018, one day ago. I was picked up by the Border Patrol
within 15 minutes of crossing, so it was close to Altar, Sonora or Sasabe, Arizona.

4. | was taken to the Border Patrol facility in Tucson about one hour away from where | had been picked
up. It iscrowded in the cell where they put me with ten other people. | did not receive any rights

information or a list of free legal services. | haven't been able to call my family either or to call a lawyer.

5. The food here is enough. They gave me a burrito, a cracker, and a juice. | got food when | came in at 8:00
p.m. on June 12th and this morning.

6. The temperature here is okay, hot too cold, not too hot.
7. The lights are on the whole time but this doesn't really bother me.

8 . The food here is okay. They give us a burrito, crackers and juice, and they gave this to me when | came
last night and in the morning too.

9. The temperature is okay for me here. They gave us aluminum blankets and they are fine for me.

I, Felipe wear under penalty of perjury that the above declaration is ttue and complete to the best

of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read back to
me in Spanish.

G173 /8

Date
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Certificate of Translation

I, Judy Flanagan, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Felipe
T —

J&i:Z%ZWWVf—
¢ty Fl:»agan /

Center for Human Rights and Censtitutional Law

134K

Date
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Deligratich of

OTONIEL A

a~ovser I

1, Otoniel AT i 21c under penalty of perjury that the following

is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

L.

My date of birth is December 15, 2000. I am 17 years old and I am from Guatemala.

I came to the United States for a better life. I've been working since I was 10 years old because my
parents can 't provide for me without me working. I am almost blind in my left eye from an accident that
happened when I was working when I was 10 years old.

I crossed the border near Altar, Sonora on June 8, 2018. I was arrested by the Border Patrol on June 11,
2018, and taken to the Tucson CBP facility, about a one hour drive. I arrived here at 9:00 or 10:00 a.m.
on June 11%.

I have been given a burrito, a cracker, and juice 3 or 4 times a day since I got here, but it’s not enough
for me. The water is sufficient, though.

The temperature here is variable. Some rooms are really cold and others are okay. They give us
aluminum blankets which are okay, but they don’t cover me completely, so the parts of me that are not
covered are cold.

The lights are on all the time, but it doesn’t really bother me.

The agents explained my right to see a judge but didn’t give me a written notice of this right. I was not
given any notice, written or oral, of my legal rights in this facility. I did not get a list of free legal
services. I was able to make a phone call to my family here in the United States, but wasn't advised of
any right to call an attorney.

I have been here at Tucson CBP for two and one-half days now. 1 hope to be released to my family in
Minnesota.

The Border Patrol agent never asked me if | was afraid to return to Guatemala, but they gave me a sheet
with pre-printed questions. I don’t remember all the questions, but some of them were whether I had left

Guatemala because of murderers, and whether someone would hurt me if I returned home, and what
family member would receive me here, and whether I came here to work or study?
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I, Otoniel swear under penﬁtligfjoff]pérj ury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

96/ 13/ /8

Date

Certificate of Translation

I, Judy Flanagan, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Otoniel
in Spanish.

oy, Dlpres, —

%dy Flanagan
Center £or Human Rights and Constitutional Law

& /3/[5’

Date
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Deligration of

A NUMBER -

declare under penalty of perjury that the following is

PEDRO

1, Pedro

true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

10.

11.

12.

My date of birth is December 10, 2001. 1am 16 years old and I am from Guatemala.

I came to the United States for a better life. I've been working since I was 15 years old because my
mother can’t provide for me without me working. My father abandoned our family when I was seven
years old.

1 crossed the border near Sonoita on June 8, 2018. I was arrested by the Border Patrol on June 11, 2018,
and taken to an unknown CBP facility, about a one hour drive. I arrived there at 3:00 a.m. on June 11t

I was given a burrito, a cracker, and juice 4 times on June 11, 2018. It was enough food for me. I also
received plenty of water.

The temperature at the first place was okay, and the aluminum blankets were okay too. The mattresses
were okay also.

I was given oral notice of my rights at the first facility, but not given a written notice of my rights. I was
not told about my rights in front of the Immigration Judge, nor was I given a written notice. I never got
a written notice of free legal services, nor was any notice posted on the walls.

The lights are on all the time, but it didn’t bother me.

I tried to call the Guatemalan Consulate when I was at the first facility, but they didn’t answer.

I have been here at Tucson CBP for two days now. The food is the same as in the other facility, a
burrito, a cracker, and juice, and they offer it four times a day. It is enough food for me. The water is
sufficient. The cells are pretty crowded.

I was able to call my family at the Tucson facility. I was not provided written notice of my legal rights
here or about the right to see an Immigration Judge. I was not given a list of free legal services or was
any notice posted on the wall at the Tucson CBP.

T have not been asked by the Border Patrol if I am afraid to return to Guatemala, but I am, because I was
hungry in Guatemala and can’t survive working there. I've been working since the sixth grade, and my
father abandoned our family when I was seven years old.

1 hope to be released to my family in Arizona.
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1, Pedro swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete

to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was
read back to me in Spanish.

b~[3-~18

Date

Certificate of Translation

I, Judy Flanagan, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Pedro
vV n Spanish.

udy Fl
Center for Human Ri#hts and Constitutional Law

—%-1§

Date
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Declaration of

LESTER YNNG 2 NUMBER (None provided)

I, Lester Y Number (Not provided yet), declare under penalty of perjury
that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is June 23, 2018. I am 17 years old and I am from Honduras.

2. I came to the United States to escape violence. In April, I was kidnapped, tied up and beaten by gang
members when I refused to sell drugs for them.

3. Icrossed the border near Altar, Sonora on June 11, 2018. 1 was arrested by the Border Patrol on June
13, 2018, and taken to the Tucson CBP facility, about a one hour drive. I arrived here about two hours

ago.

4. Twas given a burrito, a cracker, and juice when I got here, and it was enough. The water is sufficient,
also.

5. The temperature here feels good because I just came from outside.

6. There hasn't been enough time for anyone to explain any rights to me because I was just taken to talk to
the lawyers as soon as I came in. I haven't received any written rights notices.
7. The cells are pretty crowded with people.

8. Someone told me I can call my family after [ fimsh with the lawyers.

9. In the Border Patrol van, when we were on a rough road, the van bumped up and down, and I hit my
head hard and I have a bump on my head now. I have a headache, too. Thaven’t had a chance to tell
anyone here, but I need aspirin and for someone to look at my head.

10. Thope to be released to my family in Virginia.

L, Lester Y_swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete
to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was

read back to me in Spanish.

(p(w/tr

Date
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Certificate of Translation

1, Judy Flanagan, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Lester

I . Sparish

e —

Ju yFlana an
enter for uman Rights an Constitutional Law

b3 )¢

Date
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Certificate of Translation

I, Michelle Brané, am fluent in the English and Spanish languages and | certify under penalty of
perjury of the laws of the United States that | read the above statement back to _Skarleth

_ who verified that it was true and correct.

Michelle Brané

Women'’s Refugee Commission
1012 M Street, Suite 1100
Washington DC, 20005

(202) 750 - 8596

McAllen, Texas
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Exhibit 94
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Certificate of Translation

I, Michael Bochenek, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the attached

declaration to bw IS n Spanish.

M«J
Michael Bochenek
Human Rights Watch
350 Fifth Avenue, 34t Floor
New York, New York 10118

(718) 724 9016

Dated: McAllen, Texas

June \‘g— 2018
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Exhibit 97
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Certificate of Translation

I, Michelle Brané, am fluent in the English and Spanish languages and | certify under penalty of
perjury of the laws of the United States that | read the above statement back to _Jessica _

_, who verified that it was true and correct.

Michelle Brané

Women'’s Refugee Commission
1012 M Street, Suite 1100
Washington DC, 20005

(202) 750 - 8596
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Exhibit 98
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Exhibit 99

599



Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 29 of 91 Page ID
#:21425

WA Aale

2o\ D

600



Case 2i85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 30 of 91 Page ID

#:21426

N\QM[\Q—A \'Q%c—v e —Q@w A\ clec _‘QCDM

A‘{/\Q MA'\G'\ COAS"@\'—‘ \'&‘5'(—2. \C‘—M

N\~ D

\ wes o e \delece, e

Qo s st ac ’Twi&éa., AT,

(A Db\nr\n \,\)\{\Q;?\ \f\r\mx.eﬁ&c:}r\&\ k‘%mﬁ'ce(_&

WL \-o '\OAL &5&/\«\-(9—\_(;&._)‘6/— \,&\-‘k—cz_

\‘ S~ D) \ A;gf-\'\h k—~(\"‘l.~a )(\I*Q (e
Uf K_\("w —T\"C'—-\ M\ [ Vand \ QUNA NAAL
. . m\,- Mo eye s &

?
\‘c-\(."%c Ci\f« vl b—-—-&'\\ <, \v.:s?‘c o e Co 3@__{'
O e \nte (\QQ,-Q\..

A e \\\?Q_/\Q-/Ca\ \ \Near2- \PQc-—vé -

"\Avqk‘v\m_qb C—b\ob\)— \/\)\r\;\'—- W G g&ﬁ&c@%

B T e

Ot (QAV2WEN (‘C:L_,‘r? . f‘Q(\: o“"“"-\'—"\' CDA&-LJ'\‘_‘ \
\‘f\_ﬁ..> \...hfq\f\ oA \[}LA—\Q’—‘ \WNea s L«J\(\-Q—-\

l_(w__. acke ) e o eSS &

L el O
A—Qoﬁ QA «(\%g.c_%@&r&s—{ > \*Ok

- A\ "‘\'\r%‘.ﬂ AN S 2 Ne (e S
RS U E SO WV -2 1

\r\k\r‘z- Q\C-C—e \,\_,\(\S-c \a“fH N N

Sonre G, S\“" \ ) tve X vﬁﬁrm_\\\gkﬁé—

N A = l‘ F\no_/\-x‘er" M {G\;WCQ




Case 2i85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 31 of 91 Page ID
#:21427

e e IARA S}z’l‘«‘-&d; SN AN
e a—.\r\-o—or'\(vg_ wi)\\\ a \\!33@ X

|
|
Lo
|
|
|

~Co.p e zNA—aJn\s»\ ™ w\—,,(\_m_éd

2 Sﬁkﬁé Q_gggnf S\ﬁi: ::}:S-
. Mb% L oD Qe (R oz "‘H—\ S\

—

o <~ -01 (2 a0 \ - \/\9\) \L\\:J\’_

:?— \\4-'&\ rnak e\ o (Al M—'\‘Q‘;—M\
/(t'\mm Ree Weleca .\ Weag Mo 4
CadAl oy SO 6 \,\}eér\ﬂa&a—\ ’%(\Dn\
)(Vvt& h\@wc—c ?;_g%’*(_ X\Qgé— \u.._m_
\\n&; N~
_— a«.,\o o C bﬂkg.:cus\— \(\9-<‘ S,
_5&)»\ \~o \A_L\‘\O-‘C'(_ \oat.

@. \ A e \(\uéj\e-(’c, \ < S D\OxCSLé A
a cgl\ oI ‘3-&0:)-)\" \o QM (= SNULY

?%N\Q ol Crone 28T
\\\c.e :’7\ o=\ Sy XN o\

/
< M Wl e  \MNMeTe (%éx'\gka

c] \ \N&Sﬁ-kA— \QSJ‘Q-,& < \:7\%%.2/\‘, e N
T AN a2 S PSSR \Vs S W VSV 2=V =5

602
ir

o> Xlee che_ N\, . \/\J-e_ oo\l Sone




Case 2

:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 32 of 91 Page ID
#:21428

\,u\rv-z,h )f\hem \Jras?"1r M L A

_MS;&L o e co\ls

.'T\NJ* \nJ 8 wa\cu —(l%f A/?t\rxb\m\ N~

)\'\r\p (___QAV\ RN d’\ \C"*(‘e:ve m\e-.-..@mc "(\N/—Mo(‘

\ (\S‘Q\ﬁ\c fCQQ, S b"'\CL \"lv r\—e..;\{g &dg\__

C\A\ofﬁ:,_s@_\_ S S W\ SR

\\

e 3:9\\63' et \_""3 _)Q:"sg_x;h_fb&__

ce i\ \ L,_J_m T\ Mo tugl fe ¢

(o,
N s \ X\r\\:}\jc 3('\/sﬂ—ce \a g Coasre &

éﬁ(\m&ecﬂc’ﬂ—ﬁ* ‘Q‘-‘"_ \(\RQ-A-R -ﬂ‘—ccz wafd

- m_%dé N\ o~ )Y\N \(\’:-QJ\QC& \ =8 <, _ﬁ

S—bualchs o Nule o\ Lone

Cooclters, o e Wmile

A e\ o e \A.\—Q/\Q—Va “\\ne '_\\(\J‘“ﬂ‘ s

\r\--r\c..(‘-q >

\>" \;J:L(V‘\‘\_ QLA s L\i—geCE‘_M—\AdQS_

\ e \&&)QAJ&:&—WJB-LS\

\ \we< ~o¥ c-a\c:\i ‘\ﬁ Qs s W ‘\'\»‘

\atehec -\ e M \\‘\1\1-\/\/ 2co ),

__\A@Lﬁéut,\(\ﬁf\—a. \ B ) _




Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 33 of 91 Page ID
#:21429

KG.m

604



Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 34 of 91 Page ID
#:21430

Certificate of Translation

I, Michael Bochenek, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the attached

declaration to U Spanish.

N QO L

Michael Bochenek

Human Rights Watch

350 Fifth Avenue, 34 Floor
New York, New York 10118
(718) 724 9016

Dated: McAllen, Texas

June \C 2018
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Exhibit 102
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Certificate of Translation

|, Michael Bochenek, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the attached

declaration to \k\‘b\‘)a‘(’ E ish,

@LWW

Michael Bochenek

Human Rights Watch

350 Fifth Avenue, 34% Floor
New York, New York 10118
(718) 724 8016

Dated: McAllen, Texas

June !5 , 2018
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Exhibit 104
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Declaration of

FULL NAME], A NUMBER XXX-XXX-XXX
2y

I, NAME] (A number XXX-XXX-XXX), declare under penalty of perjury that the following is true
and cotrect to the best of my knowledge and recollection.
(& Febroa Dol

1. My date of birth is [DATE OF BIRTH] ] and
. My son and I are from [COUNTRY OF
was
of ¥

778 0 ,

I believe that it was on

€ were to CRIBE CONDITIONS AT
Urra ¢ R 7
T FACILITY] g & W c@ Waa
NP DI ANCLT T2 » L Ao
1 ale w P
a /74%&
to another
8
9 LEGAL NOTICE AND S TO COUNSEL ISSUES]
AN D B0’ At O e
[, Kerdw cpdd T wad Oz (0MT i cotd.
11. I have been at the [CURRENT FACILITY] for about days. We are planning to
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Certificate of Translation

I, NAME OF TRANSLATOR], certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to [NAME] in Spanish.

m \_ﬂQ Lonnd SARus
[NAME OfF JRANSLATOR

[ORGANIZATION]

[ADDRESS]

o pe o?S‘“{ SOy
Date

Page 2 of 2

633




Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 63 of 91 Page ID
#:21459

Exhibit 105

634



Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-7 Filed 07/19/18 Page 64 of 91 Page ID
ﬁf:21460
Declaration of

[FULL NAME), A NUMBER XXX-XXX-XXX
Tvant 74_

[, INAME] (A number XXX-XXX-XXX), dec wre r
and correct to the best of my 5 and recollection.

the following is true

e X003
1. My date of birth is [DATE OF He is [YEARS OLD] and
he was born on [SON’S DOB]. I are from [COUNTRY OF ORIGIN]. (&g ¢ 72 A ¢ (9
2. Reason
L
@Nc it was on
We were taken to [FACILITY] RIBE CONDITIONS AT
& 0 A
7D
4, [FOOD AT A s 4
5. [TEMPERATURE AT F N AT
e \
[LI , HYGENE ETC rOmE A
R .
7.
8
9 CRIBE NOTICE AND
YO Q%
QT PN punen Cglaot,.
areTO 5272
Sow. 71 -
, Swear penalty of perjury that declaration is true and complete to the best of my

abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read back to me in
Spanish.
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I, [NAME OF TRANSLATOR], certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to [NAME] in Spanish.
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[NAME OF TRANSLATOR]
[ORGANIZATION}
[ADDRESS]
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Certificate _of Translation

I, NAME OF TRANSLATOR], certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to [NAME] in Spanish.
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I, NAME OF TRANSLATOR], certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to [NAME] in Spanish.
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wacrsco

I, MAURICIO Bmm:clare under penalty of perjury
that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is July 11, 2000. I am 17 years old. I am from Leon Guanajuato, Mexico. I was born
in Leon Guanajuato, Mexico.

My parents are still in Leon Guanajuato, Mexico. I came here because my grandmother is sick. My
cousimives in Kansas City, Kansas and I came here to ask him for money to help my
grandmother. It took me a day and a half to get to the border and I had no contact with his parents
during that time. My parents knew I was coming here. Before I came here I researched about asylum
on the internet.

I came here by foot to the San Ysidro border crossing. When I got to the border I asked for a passport,
but they told me it would take 4-6 weeks. I saw a group of 3 officers and asked them for a green card. 1
told them I am here for political asylum. They told me to wait there and that he would check my
documents.

I got to contact my parents this moming at 4am because they were reviewing my case. [ had a phone in
my backpack when I was detained but it didn’t have service. This morning they called my mom from
the office and then after a little time I was able to talk to my mom.

When they were checking docs they took me to a separate place and said, “I don’t think we can help
you.” Then they said, “Yes, we are going to help.” They took me into a big room with other people
being questioned. I came here with my birth certificate, my mom’s proof of voting with him and he
talked to two officers and they were nice but the third officer — female — objected. She would just laugh.
They took me to a room where there were sinks and diapers. They asked me to empty my pockets and
then to take my shoelaces off. My jacket had a hoodie and they cut the metal grommets out of it. They
put gloves on, and then they had me stand with my legs and feet apart and touched him, and then they
took my shoes off and they took apart the soles of the shoes.

Then I passed into another room. There were some handcuffs but they didn’t put them on me, they were
just there in front of me. They took my fingerprints and I think they took a photo of me. Then a woman
walked in and she thought. Ididn’t understand English so she said they had a kid there that was trying
to play games with them and she said that now he looks like he didn’t know what was going on but she
said she would play a game on him. I thought maybe I was going to be deported, but two guys walked
me to the place before the jails. The guy took my documents asked what he intended to do here and I
said I was asking for asylum and I wanted to learn English. So on the paperwork they just wrote that I
came here to learn English so I thinks that’s why they were laughing. Then I was asked to stand in front
of a wall and read it, and the wall listed different diseases (i.e. Zika). I went into a room where there
were 3 scparate cubbies. I saw a woman in cubby 3 crying and she had a blanket on. I was still thinking
they might let me pass, I did not want to spend the night. They told me to walk forward and grab a cot
and a blanket. And I asked, “Why am I here? I haven’t done anything wrong.” They were laughing at
me. [ asked how long I am going to be here and the officer said, “A very very long time.” They treated
me like a criminal.
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7. 1then went into a room where there were like 10 kids sleeping on the floor. It’s like a jail. In the room

there are kids that have been there for days so it smells really bad. There is no ventilation except the
AC. The walls have a ton of graffiti. No privacy, in the corner there is a toilet with only two walls and
it’s about to fall apart. You have no privacy, everyone can see. None of the kids there want to use the
restroom because of it. I felt like I was in shock, the officer said, “Move! I’m not going to wait for you
all day.” The room is about 6x6 meters. In the room, I was first very reluctant to talk to anyone, but the
kids started talking to me, from all different parts of the world, one African kid, and then they checked
to see if I spoke English. Of all of them, I think only 2 crossed illegally and the rest came here asking
for asylum. The kids range from 12-17 year olds. I was very scared, I thought I would break into tears.
After I started to relax, I started helping a Russian kid because he was having a really hard time. The
kids all feel like, “Why are they treating us this way? We don’t even know if it’s day or night. One
window into a hallway and some of the rooms have a tv. No window into the outside. My room does
not have a tv. One container with water that you pump for water and you have paper cups. Some of the
rooms have 30 kids and those rooms are only a little bigger than his room. They compare amongst other
kids. I have the aluminum thermal blankets which are nicer than the blankets in the rooms with
televisions. They never turn off the AC and he’s very cold at night. Won’t give him any extra blankets.

8. At 6am they wake us up, and we have a choice between burritos or cereal and milk. Sometimes the
kitchen is so packed you have to stand and eat. Around 10:50am is lunch. Chicken nuggets or
hamburgers, and a juice boxes. Then at 4pm, it’s the same food. Dinner is at midnight Chicken nuggets
or hamburgers, and a juice boxes. Again, so the last 3 meals are the same. One day there was a different
meal for lunch, it was vegetables or a sandwich. Generally I’m sleepy and tired so I don’t have an
appetite. No snacks in between meals.

9. So cold, two of the kids their feet hurt because it’s so cold in there. No clothes given to them. They
don’t wash their clothes.

10. Once, the day after he came in, they gave him a small stick with mint on the end to brush his teeth, so
they do not have toothbrushes. The first day I came they asked if I wanted to shower and I said no
because I thought they would let me leave. Only 3 of the kids in his room had said yes. But I have not
been allowed to shower since then.

11. There were 11 kids when I first arrived, but 3 have been removed. There was a 13 year old that always
wanted attention so they created a game with a blanket that smelled terrible. But then the 13 year old
said that someone hit him. So that 13 year old kid was removed.

12. The lights are on all the time. There’s a big camera in the corner so I think it’s because they want to
keep the lights on for the camera feed.

13. I came here on Monday. My parents didn’t know until yesterday where I was.

14. In the kitchens, there are children and adults. 12 and above, they are separate, but 11 and below are with
their mothers. In the same hallway, there are children’s cells and adult’s cells. But you can’t really hear
through the walls. The adults are in cells with mixed gender. Families with little kids are only held for
3 days.

15. I have no pillow. The cot is made from a tarp material with only a little bit of stuffing. I am sore, it is
very hard to sleep on.

16. Cousin ||l ves in Kansas City. They called my cousin this morning at 4am but the cousin
thought the officer was joking. They asked the cousin to come pick him up. They wouldn’t let the
cousin talk to me directly.
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17. They don’t give me books or games or anything. We feel like we’re going crazy.

18. An officer gave me a piece of paper that spelled out his rights in Spanish. But the paper was for people
that are here illegally. I didn’t understand why because I came legally.
19. I feel my rights have been violated. I don’t care if I go into the United States or Mexico now, I just want

this to be over.
20. We were so happy to see the light to come to this interview.
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owe - —
I, OWEN m declare under penalty of perjury that
the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is October 3, 2000. T am 17 years old. I am from Guastatoya, El Progreso, Guatemala.
2. Tleft Guatemala because my life and the lives of my family are at risk there. I came with my two
brothers and my mom. We are all here at San Ysidro. My brother who is 14 years old,

B is in the room with me and my other brother is 6 years old, || NG | 2d he is
with my mom_

3. Yesterday we arrived at the border around 1pm. We came directly to the gate at San Ysidro and
presented ourselves. We came on a bus from Guatemala, it took us about one week to get to the border.
The officers took us to register. They asked us for information and then they brought us here. We came
with Guatemalan passports. My mom told the officers that we are here looking for political asylum.

She brought evidence that our lives are at risk in Guatemala. She brought photo images from the Pubilc
Ministry of Guatemala. It was a signed declaration from the agency that their lives were in danger in
Guatemala. The officer sent people and shot into our house with guns. My father works in the
municipality and he didn’t like how business was run in the municipality. My father saw a lot of
corruption, so he started criticizing the municipality through social media, and once he did the officers
coordinated the attack on his family’s house to kill them. But at this time, his father was already in the
United States. The attack happened at 5am and my brother, mother, and I were all home. After that
incident my father asked someone to put cameras all around our house. We didn’t feel safe. My mother
would take us to school and pick us up. We couldn’t live at peace.

4. My father, |||} ]JNEE s i~ cithcr Oakland, California or Los Angeles, California. We last
spoke to my father 4 days ago. My father moved to the US one year ago. He came illegally to the US.
In Oakland, my father was the victim of a shootout. The police then helped my father apply for a green
card, that is still being processed. Since we’ve been here, we haven’t asked about using the phone to
call him. We have not received any information about our rights or how long we are going to be here.

5. My uncle || | | | | I ~y 2vn N and my grandmother B < 2'so here in
the US. My father and uncle live together in Oakland, CA. My grandmother and aunt live in Los
Angeles, CA. None of these 3 have residency here. My uncle has been here for over 10 years. My
grandmother and aunt have been here about 30 years.

6. Right now there are 9 of us in one room but there used to be 12. They did not give me a pillow, just a
blanket and a mat. The mat is a thick cotton material with a sponge inside. ‘The blanket is thick cotton.
I got the blanket and mat just before I entered the room. The bathroom is in the room and is not private.
There is one sink. [ have not seen any soap. They have not given me any dental, hair, or body hygiene
products. I have not taken a shower and they have not offered me one. We have one window in the
room that faces the hallway and we do not have television. The lights are always fully on, 24/7. The
AC is always running, it’s very cold.

7. We do not have a television or a clock. We don’t know what time it is inside. No books or games in the
room.
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8. Ihad a hamburger and juice for dinner last night. It was just the kids from my room at the cafeteria for

dinner last night, so I don’t know if my mother and brother got dinner. This morning I had a burrito for
breakfast. For lunch today I had a torta with some type of white ham, some carrots, some animal shaped
cookies, and a fruit juice. It tasted alright. There are no snacks between meals. There is no soap in the
room, but they have hand sanitizer at the cafeteria. We have a 5-gallon water dispenser in the room that
we pump for water. It’s about half full and I don’t know how often they replenish it.

9. The room is all male. I am in the room with my 14 year old brother Il and the rest of the boys
range between 14 and 16.

10. I do not know why they separated my mom.| | N N EEEEEEE f-om me and [ ! sew my
mom today at the cafeteria when we were getting breakfast and lunch. That was a surprise. Apart from
that, I was not able to see my mom. I don’t know where in the facility my mom and brother are being
kept. There are other children in his room who have also been separated from their moms.

11. If we are allowed to stay in the US, we will go to Oakland. My brothers and I plan to go to school and
my mother will wait for her permission to work.
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Declaration of

ALEXANDER

I, ALEXANDER m declare under penalty of perjury
that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

I am nine (9) years old and I was born in Lazaro, Cardenas, Mexico.

My mom and I left Mexico because we were scared. My mom and dad are divorced and sometimes my
dad would hit me and my mom. He would leave bruises and marks and hurt my mom very bad. Other
bad things happened to my mom too. My mom and I got on a plane with my aunt and cousin in
Michoacén and flew to Tijuana. My mom and I stayed in Tijuana for a few days with one of my mom’s
friends.

My mom, aunt, cousin and I presented ourselves at the border one or two days ago. I believe that it was
on or about July 4, 2018. We were taken to San Ysidro. The facility is clean. Sometimes the officers yell
at us if we don’t understand or don’t follow the directions. No one is telling us what will happen next.
We don’t know how long we will be here. I am scared because I feel like something bad is happening
and sometimes I feel upset. I don’t know if someone might do something to me or my mom.

When we got to the facility in San Ysidro, I was given a sandwich, cookies, carrots and juice. My mom
and [ were put in a group and the officers took us to the room where they slept. After some time, we
were given chicken nuggets for lunch. Later that day, we were given dinner but I was very tired and
don’t remember what we had. The next morning, the officers gave my mom a burrito for breakfast and I
got cereal and milk. Even if I am hungry, no one gives me snacks. I am hungry, but I have to wait until a
meal time. There is a gallon of water in the room with paper cone cups for all of the women and
children.

My mom and I are staying in a room with many other mothers and children. We sleep next to each other
on mattresses that are the floor, we each have a blanket. At night time, it can get very hot in the room
where we are staying. In the mornings, it is very cold. There is a bathroom in the room where we are
staying, a wall separates the bathroom from the sleeping area. There is no soap in the bathroom, and
there are no showers.

My mom and I have not taken a shower since we got here. No one has asked us if we want to take a
shower.

My mom has a cell phone but they won’t let us use it. I don’t think anyone has let us use a phone.

My mom and I have been in San Ysidro for about 2 days. My mom is planning to work after we leave
here.
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Declaration of

KIMBERLY

I, KIMBERLY deeclare under penalty of perjury that
the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

L.

My date of birth is January 4, 2008. [ am ten (10) years old. I am from Lazaro Cardenas, Michoac4n in
Mexico.

My mom sister and I left Mexico because we are scared. My father disappeared in 2017, I don’t know
what happened to him. Since then, bad people tried to break into our house twice. A friend of my
neighbor always says nasty things to my mom and wants to be her boyfriend, but my mother never
wants to talk to him. In February 2018, the neighbor’s friend tried to break into our house. I saw him try
to open our door. I told my mom and she saw him, then he drove away. In June 2018, another man tried
to break into our house. Our neighbor saw him in the bushes near our house, and called my mom to warn
her. Then the man ran away. My mom called the police and the neighbor gave the police a description of
the man. The police never caught him. I am afraid to go back to our house in Michoacén because
someone might break in and hurt us., The neighborhood is very dark and there are a lot of shootings. My
uncle called my mom and told him that someone was killed in our neighborhood right after we left. I
don’t want to go back to Michoacan because I am afraid that my sister, mom and I might get hurt.

My mom, sister and I presented ourselves at the border about two days. I believe that it was on or about
July 4, 2018 around 8:00AM. We were taken directly to the San Ysidro Pedestrian West Facility. When
we arrived, we waited for a long time in a waiting room. Then, the officers moved us to another room
where there were a lot of women and children. My mom, sister and I were only given two blankets that
all three of us share. We sleep with a lot of other women and children on cushions on the floor. Every
day they bring more people in to the room. It is very crowded.

I am very hungry all of the time. The guards wake us up around 5:00AM for breakfast, I know that it is
early because I can see a clock in the cafeteria. They give us cereal, cookies, juice and veggies for
breakfast. We each lunch in the afternoon. We can have either a sandwich or a burrito. I don’t eat lunch
because the sandwiches and the burritos are cold. They don’t taste good. Later on, we can have either
chicken nuggets with ketchup or a cheeseburger. We also get a juice, cookies and vegetables. Late at
night, around 10:00PM or 11:00PM, we can have chicken nuggets with ketchup or a cheeseburger with
juice, cookies and vegetables. | am very hungry between meals, but there are no snacks. We are not
allowed to have any food in the rooms.

The room where we sleep is very cold. The air conditioning is always on, but it is even colder at night.
Everyone in the room complains about how cold it is. The cafeteria is cold too. I usually eat standing up
because the metal bench is too cold to sit on. Since there are no doors on the restroom, sometimes the
room smells bad.
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Declaration of

1, MicHELLE 1 21 under penalty of perjury

that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is July 9, 2001. I am 16 years old. I am from Iguala, Guerrero, Mexico.

I was born in Mexico and then my father, who is from the US, came to Mexico and adopted me. Then
when I was a few months old, my father brought me illegally into the US without any paperwork. I was
lived in the US until I was 7 years old, but I was undocumented. My father brought me back to Mexico
because he wanted to do things legally. But he worked in the US as a truck driver so he had to stay in
the US, so for the last 10 years I have been living with my father’s mother in Mexico.

Yesterday my father and I came to the Mesa De Otai gate at 4pm and presented ourselves. We showed
them our passports. My father has a US passport and I have a Mexican passport. They handcuffed and
arrested us. They then separated us, we were still in the same room, but we were physically separated.
The officers removed my handcuffs. Iasked if I could sit next to my dad because I was afraid, but they
said no. They offered me food and made me sign a receipt saying that I had received food. The meal
was a sandwich (I do not know what kind of meat was in it), carrots, animal crackers, and juice. They
told us they would come back in 30 minutes, but it was about 6 hours before they came back. When
they came back they handcuffed me again and led us to a van. The van took me into this building and
then my father and I were physically separated into different cubicles in a security room. While we
were in this security room they brought us a meal at 3am.

At 4am they took me to a different room to sleep. Islept for 1 hour, then they woke me up at Sam to go
eat breakfast. I ate Lucky Charms.

They then told me that they were going to release my father so I asked to see my father and they let me
talk to him for a little bit. Then they told me that because they can’t verify that he is my father, they will
keep me in this detention center for a few days until ICE picks me up. Then they said ICE will put me
in a house/foster home. My father left the facility today and went back to Victorville, California.

I am now in limbo, they won’t let me go back to Mexico and they won’t let me be free here.

The officers have been screaming at me today. I didn’t know where the kitchen area was and they
screamed at me that I was going the wrong way. I was walking with a woman with a small baby and
trying to help her find diapers and they yelled at us.

I am staying in a room with 30 people. The room is filled with only women and children of all ages.
The room is rectangular and about 20 feet by 25 feet. I have one thick cotton blanket and a mat that is
on the floor. There is one bathroom in the room but I haven’t used it because it is not private and [ do
not feel comfortable using it. I haven’t noticed if there is a sink. The toilet does flush. I haven’t seen
any dental hygiene products or feminine products. They have not offered me a shower.

I asked for asylum because my grandmother started being extorted for money to keep me alive. I don’t
know who is extorting her but there is a lot of delinquency in the town and that’s what they do. We did
not report this to the police in Iguala because the men extorting us told us not to talk to the police.
When we crossed we told the officers about everything going on in Iguala and that we were seeking
asylum. But then the officers asked my dad, “Why didn’t you just take her to another state in Mexico?”
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or.wo

1, ORLANDO M | o2 under penalty

of perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. Tam 9 years old. I am from Patzingan, Catalinas, Michoacan, Mexico.

2. Thave two sisters, s 8 years old andjjjjijis 4 years old. My mother’s name is || | | | | }JRIE

3. We came here yesterday. We took a bus from Michoacan to Morelia to Tijuana. The bus ride took two
days and one night. Then we took a bus from Tijuana to the US. When we arrived here, they asked my
mom some questions and they took my fingerprints and photo. They took my shoelaces away and threw
them away. They also took my belt, but they did not throw that away, they put my belt in my suitcase.
They gave me a burrito and a juice box. From there they took me to the room.

4. Today I ate breakfast and lunch. For breakfast I ate cereal with a juice box. For lunch I had a burrito
with a juice box. The lunch burrito was smaller than yesterday’s burrito. There is no door in the
bathroom. There is one sink. There is no soap. We have a water dispenser that you pump. They left
two lights on last night. I do not have a pillow. I received one stick with a sponge for my teeth when I
first arrived. There is one television on the other side of the window to the hallway. The television
usually shows novellas and football. There is also one small window in the door. They have not offered
us a shower.

5. There are 63 people, a lot of people, in our room. There is no place for us to run and play because there
is not enough space in the room. They never let me outside to play. I have not asked to go play outside,
but I feel like I cannot ask. I like to run. My favorite sport is soccer, but I can’t play soccer here. We
don’t have any games or books here.

6. We are going to see my mom’s auntilll in San Antonio, Texas. They have not let us use the
telephone to call|

7. Thave not seen my suitcase since yesterday. It is hard to walk without my shoelaces on my shoes. We
take our shoes off when we’re playing because it’s too hard to keep them on.

8. I 'was tired when they woke us up for breakfast this morning. Everyone has to wake up when they come
get us for breakfast. The officers said I am not allowed to stay in bed and skip breakfast.

I, ORLANDO _ swear under penalty of perjury that the above declaration is
true and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in English, a language in which I
am not fluent, but was read back to me in Spanish, a language in which I am fluent.

1¢18

Date
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I, ROCIO HE i in English and Spanish and that I read the above declaration to
ORLANDO in Spanish. '

Name:

Orrick, & Sutcliffe
1000

Menlo Park, CA 94025

2

Date
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VANESSA

I, VANESSA R declare under penalty of

perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.
2.

3.

My date of birth is December 7, 2004. I am 13 years old. I am from Uruapan, Michoacan, Mexico.

We crossed yesterday at 2:30PM in the afternoon. I crossed with my mom and siblings. My mom’s
name i 1y siblings’ names ar

We left Uruapan because there is a lot of violence there. About two months ago, four men came to our
house with masks on just after my father arrived home from work. Three men came into our house and
one stayed in the car. My mother, siblings, and I all ran and hid. Then they took my father and left. My
father disappeared and we have no idea where he is. The day after they took my father, the people that
took him called us and threatened us to not go to the police and they told us that they would not bring
him back. They told us to leave town or they would kill us, too.

Then soon after, where I go to school, some masked men came and took 10 ninth grade girls from my
school. The masks covered everything but their eyes. I was in the restroom next door to the classroom
they went into so I was very scared. This happened about two months ago and I don’t know if the girls
were ever found. In the past they have been waiting for the girls right outside of my school, girls used to
get kidnapped outside walking to and from school, but now they’ve started coming into the classrooms.
The girls that get kidnapped never come back. Because of my father’s kidnapping and the fact that I
was going to start ninth grade in September, my mom said we can’t stay anymore.

We came from Uruapan asking for rides and it took us a month and a half to get here. We were coming
here with our neighbors hitchhiking from Uruapan. We arrived at the border at Chapparal. It’s the new
gate in Tijuana. We waited for three weeks with a lot of people there. We took a number and waited to
be called to apply for asylum. We checked every three days to see how close we were to our number
being called. The list of numbers was organized by a group called Beta. When our number was called,
Beta walked 20 of us over a bridge that was very crowded with people. From there, the US officers
walked us to a place that looked like a warehouse where they took information from my mom. My mom
wanted to tell them about all of the violence in Uruapan, but they only let my mother say three words, so
she said, “Insecurity, and they took away my children’s father.” We only had our birth certificates and
showed them to the officers. Then from that place they took us to another place that is closer to the
front, and there they took our photo, fingerprints, and then gave us food. The meal was chicken nuggets
and juice. They separated my neighbors at this point. My neighbor’s two older sons and husband were
separated from her. Then the two sons, the husband, the mother and youngest daughter, and my family
were separated into four separate rooms. It was about 10:00PM by the time I arrived at my room. They
gave each of us a blanket. The mats were already on the floor. The room was very very crowded. They
did not offer us dinner.

This morning I had cereal with milk and juice for breakfast. For lunch I had a sandwich with cut up
carrots and celery, and a juice box. It was enough food.

I was cold last night even though I had a blanket. The AC is on all day. I slept alone, my mom was with
the kids. Because the lights are dimmed, but never turned off, and they come through the night to call
people, I only slept a little bit last night. I did not have a pillow. We just use a sweater or a blanket.
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8. They gave us three little sticks with a sponge to clean our teeth, one for each person except my 2 year

old sister. There is a little window you can knock on in the room for more things. We have a flush
toilet in our room and toilet paper. I have used the restroom in our room. There is only one wall for the
restroom and it is not private. There is a sink in our room, but there is no soap. We have a water
dispenser in our room that provides room temperature water. We have paper cups to use. They have not
offered us showers.

9. There are only women and children in our room. The children are all ages.

10. The women with babies try very hard to make sure their kids don’t pee their pants. But when it does
happen, they knock on the door to get a guard’s attention to ask for clothes from their suitcase. But it’s
very hard to get the guard’s attention. She saw one woman wait for ten minutes.

11. We have not had access to our suitcases and belongings since we’ve been here.

12. I have not made friends with any of the other kids in the room, I just stay with my siblings. There is a
television in the room but the programs are not for kids. They always play football.

13. There are three windows in the room. There is a little window in the door. There is a window out to the
hallway that faces the TV. There is a third small window into the hallway, it’s about three feet tall, but
all but 5 inches of it are covered up.

14. We track the time by when they take us to eat. There is no clock in the room. And they took everyone’s
watches and jewelry. They took my hairband and my shoelaces and my earrings. We tore off part of the
metal blanket to tie my hair up in a ponytail.

15. I am very tired and sleepy. I am happy that I am with my mom. I think they separated the sons from my
neighbors because their sons are older than me.

16. No one has read my legal rights to me. In the first place where we were interviewed, I believe they gave
my mom a paper that said our rights, they put it into the folder, they gave her the folder to take to the
second place where they took our photo and fingerprints. At that place they took the folder away from
her so my mom never had an opportunity to read it.

17. They took my cell phone away and they have not let my mom use the telephone. My brother’s
godmother lives here in the US.

I, VANESSA swear under penalty of perjury that the above declaration is true
and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in English, a language in which I am not
fluent was read back to me § i guage in which I am fluent.

Date
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Certificate of Translation

I, ROCIO HERBERT, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to
VANESSA in Spanish.

Name:

Orrick,

1000 Marsh Rd.
Menlo Park, CA 94025

e,
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Declaration of

I, Alexander GGG dccia:c under penalty of perjury
that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is 08/12/2009. I am 8 years old. I am from Michocan, Mexico.

2. Icame from Michocan with my mom. My uncle called my mom and told her to stop by
the United States. There is a lot of crime in the ranch, La Batea, were I live. There was a
man whose father and son were killed. My uncle told me that he saw the men being
killed. There are daily shootings in my home. A man named-is the one that shoots
people daily. My mom and I left La Batea on a bus and went to an airport. We took a
plane from there to Tijuana. We waited in Tijuana for between fifteen and seventeen days
before it was our turn to present ourselves at the border.

3. We presented ourselves at the border about the afternoon time. I believe that it was on or
about 07/04/2018. We came to a long, winding line and my mom was given a number.
I have been ok here with my mom. The room is sometimes clean and sometimes dirty. In
the room that I am at sometimes a boy brings trash from the place we eat. In the room
there are also wet baby wipes and lots of paper towels. The room smells sometimes
because of the bathroom because it is in the same room were we sleep and spend the day.

4. Teat 3 times a day, breakfast, lunch and dinner. I have been given burritos with eggs,
beans and ham. I have been given little pieces of chicken with cheese. I also have been
given fruit juice. I have been given cereal in a round container. I generally like the food,
but I am always hungry between breakfast and lunch, but there are no snacks. When it is
time to eat, my mom always gets two burritos or sandwiches, but I only take one because
I don’t want to get in trouble.

5. The temperature in the room is cold more at night. During the day I don’t feel anything. I
cover myself with my blanket at night. My mom has one blanket and I have my own. I
sleep in a soft red mat/cushion. I do not have a pillow.

6. The lights in the room are similar to the ones in this room. The lights are strong/ bright. I
don’t really pay attention to the lights because I am just playing. I was given a little stick
with a blue square to brush my teeth. I was not given toothpaste. I thought it was a candy
when I got it, but it is for my teeth. I haven’t been asked to take a shower since I arrived.
My clothes are in the suitcase but not in the room. The bathroom is in the room and it
only has a small wall metal divider but it doesn’t have a door. There is a sink in the
bathroom but there is not soap to wash my hands.
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7. Since I have been here, no one told me anything about my rights or about calling a
lawyer. My mom talked to my uncle when we arrived, I have not talked to anyone.

8. My mom and I have been at the San Ysidro Pedestrian Facility for about 2 days. If we get
to leave here, we want to live in the United States. My uncle lives in the United States
already, but I am not sure where.

9. No one has told me when I will get to leave this facility. I am afraid to go back to
Michoacan because I don’t want to me or my mom to get hurt.

I, Alexander , swear under penalty of perjury that the above declaration is true
and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in
which I am fluent, then translated and written into English, a language in which I am not fluent.
The declaration was read back to me in Spanish, a language in which I am fluent.

Date
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L, Jocelyn Duarte, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above

declaration to Alexander C— in Spanish.

Jocelyn

Leadership and Educational Fund
421 S. Bixel St. Suite A
Los Angeles, Ca 90017

Date
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LEXYER

1, LEXYER B d cclare under penalty of perjury

that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

I am 17 years old. My date of birth is March 3, 2001. My cousin’s name is- and [ were
raised as sisters. She is 9 and she was years old and was born on June 18, 2009. We are from small
village in Honduras called Lomas de Peniel.

In Honduras, my cousin and I lived with my grandmother and my aunt. My mother was raped by drug
dealers when she was nineteen (19). I was born as a product of that rape. My mother left Honduras and
came to the United States when I was five (5) days old to save me and my grandmother from
embarrassment and shame. She believed coming to the United States would to give me a better future.
Unfortunately, she was caught by the Zetas, a drug cartel in Mexico, and was raped again while trying to
escape. I didn’t hear from my mother very much after that, but I knew that she made it to the United
States. She lives in Alabama now.

The small town where I am from is surrounded by hills and a forest, there are only about fifteen (15) or
sixteen (16) homes in the town. Many drug dealers live in the hills. In October 2017, my grandmother
and aunt told il and I that we had to leave Honduras. Five (5) days later, my grandmother told me
that drug dealers told her that I was old enough to be used as a woman and that they would take me like
they took my mother. My grandmother feared for our safety, so we had to leave. I was scared too
because the drug dealers had beaten my uncle Jjjjjjjifather, when he refused to work with them. My
uncle was covered in blood and was hurt badly, he fled to Mexico after he was beaten.

We took a bus from Honduras to Guatemala in October 2017. We stayed in Guatemala for five (5)
months cleaning houses and saving money for two months. During that five months we moved slowly
through Guatemala towards Mexico. Sometimes we walked, sometimes we took a bus. When we got to
the Mexican border, we paid someone to take us to Mexico on a boat. Once in Mexico, we cleaned
houses to save money. Some of the families that we cleaned for let us stay in their houses. When we had
enough money, truck driver took us Tijuana, Mexico. We were in Tijuana for two (2) months before our
number was called and we were allowed to present ourselves at the border.

We presented ourselves at the border about one (1) day ago on July 5, 2018 around 12:00PM. We were
taken to San Ysirdro. The guards took our fingerprints and photos and made us wait. Then the guards
called us into a conference room and asked me my name and asked me why I was here. I told them that I
was here to see my mother and the guard asked me why I would come here to live with someone I had
never met. Then, the guards took us to a room full of other women and children. We were given thin
cushions and blankets, and were told to sleep on the floor.

Shortly after we arrived, we were given juice, a sandwich and vegetables. We ate again in the evening
around 6:00PM, we were given chicken nuggets, crackers and juice. The food was cold and hard. I fell
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asleep after dinner and I don’t know if they offered us food again that night. In the morning, we were

given cereal, milk and juice. My cousin doesn’t like cereal, so she only had juice. We were told that we
will eat every six hours.

7. There are about fifty (50) to sixty (60) people in the room where I am staying. The room is very
crowded and very cold. When the kids in the room make a lot of noise, the guards turn down the
temperature to make it even colder. The room is cleaned once a day.

8. There are three toilets and two sinks in the room. The sleeping area and the restroom are separated by a
thin metal wall. There is no soap in restroom. I want to take a shower, but no one has asked me if I want
to take a shower yet. I met women who have gone three days without a shower, she said the guards told
her that she could not take a shower.. No one has told me when I will be able to take a shower.

9. Iam very worried about my grandmother. She is seventy (70) years old. My grandmother has heart
problems and high pressure, she was prescribed medication in Mexico. My grandmother brought her
medication, but the guards took it when we arrived. She has to ask the guards every twelve hours to
bring her medication. My grandmother’s condition is getting worse, she cannot move her left arm.

10. Since I have been here, no one has talked to me about my rights or my cousin’s rights. The official who
interviewed me when I got here told me that I will have to go in front of a judge. He also told me that I
have a right to an attorney and he asked me to sign a paper. The form was in Spanish and it said that I
had a right to an attorney and I right to call my mom in the United States. An official called my mom
yesterday, I could hear my mother telling the official that she didn’t understand everything that he was
saying. I don’t know if I have any other rights here.

11. No one has told me when I will get to see my mom or when I will leave here. I am nervous here because
no one is telling me what will happen next, but I am more scared to go back to Honduras.

I, LEXYER BN ;' c:r under penalty of perjury that the above declaration is true
and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am

fluent, and was read back to me in Spanish.

Date
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I, HECTOR RIVERA certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to

HECTOR RIVERA
ORRICK

1000 Marsh Road
Menlo Park, CA 94025

4

Date
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Declaration of

cesia B

I, CESIAB declare under penalty of
perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

] am 9 iears old and I was born on June 18, 2009. 1 came here with my cousin-

We are from small village in Honduras called Lomas de Peniel.

1.

2. In Honduras, my cousin and I lived with my grandmother and my aunt. My aunt was
raped by drug dealers when she was nineteen (19). My cousin,- was born as a
product of that rape. My mother left me with my grandmother when I was a baby. My
mother lives in Louisiana now.

3. The small town where I am from is surrounded by hills and a forest, there are only about
fifteen (15) or sixteen (16) homes in the town. Many drug dealers live in the hills. In
October 2017, my grandmother and aunt told-and 1 that we had to leave
Honduras. Five (5) days later, my grandmother told - that drug dealers told my
grandmother that|jfjwas old enough to be used as a woman and that they would take
her like they took her mother. My grandmother feared for our safety, so we had to leave. 1
was scared too because the drug dealers had beaten my father, when he refused to work
with them. My cousin saw my father covered in blood after the attack, he was hurt badly.
My father fled to Mexico after he was beaten.

4. We took a bus from Honduras to Guatemala in October 2017. We stayed in Guatemala
for five (5) months cleaning houses and saving money for two months. During that five
months we moved slowly through Guatemala towards Mexico. Sometimes we walked,
sometimes we took a bus. When we got to the Mexican border, we paid someone to take
us to Mexico on a boat. Once in Mexico, we cleaned houses to save money. Some of the
families that we cleaned for let us stay in their houses. When we had enough money,
truck driver took us Tijuana, Mexico. We were in Tijuana for two (2) months before our
number was called and we were allowed to present ourselves at the border.

5. We presented ourselves at the border about one (1) day ago on July 5, 2018 around
12:00PM. We were taken to San Ysirdro. The guards took our fingerprints and photos
and made us wait. Then the guards called us into a conference room and asked me my
name and asked me why I was here. I told them that I was here to see my mother and the
guard asked me why I would come here to live with someone I had never met. Then, the
guards took us to a room full of other women and children. We were given thin cushions
and blankets, and were told to sleep on the floor.
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6. Shortly after we arrived, we were given juice, a sandwich and vegetables. We ate again in
the evening around 6:00PM, we were given chicken nuggets, crackers and juice. The
food was cold and hard. I fell asleep after dinner and I don’t know if they offered us food
again that night. In the morning, we were given cereal, milk and juice. My cousin doesn’t
like cereal, so she only had juice. We were told that we will eat every six hours.

7. There are about fifty (50) to sixty (60) people in the room where | am staying. The room
is very crowded and very cold. When the kids in the room make a lot of noise, the guards
turn down the temperature to make it even colder. The room is cleaned once a day.

8. There are three toilets and two sinks in the room. The sleeping area and the restroom are
separated by a thin metal wall. There is no soap in restroom. I want to take a shower, but
no one has asked me if I want to take a shower yet. | met women who have gone three
days without a shower, she said the guards told her that she could not take a shower. No
one has told me when I will be able to take a shower.

9. Iam very worried about my grandmother. She is seventy (70) years old. My grandmother
has heart problems and high pressure, she was prescribed medication in Mexico. My
grandmother brought her medication, but the guards took it when we arrived. She has to
ask the guards every twelve hours to bring her medication. My grandmother’s condition
is getting worse, she cannot move her left arm.

10. An official called my mom yesterday, my grandmother and I were able to speak with her.
No one has told me when I will be able to speak with her again. I don’t know when I will
be able to leave here. I don’t want to be separated from my cousin or grandmother.

I, CESIA

swear under penalty of perjury that the above declaration is true

and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in
which I am fluent, and was read back to me in Spanish.

10

Date

1}
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I, HECTOR RIVERA, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above

declaration to CESIA B i~ Spanish.

2

HECTOR RIVERA
ORRICK

1000 Marsh Road
Menlo Park, CA 94025

Jows 6 2005
Date /
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v

declare under penalty of perjury

I, ALAN

that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is February 1, 2005. 1 am thirteen. I came here with my mother and my
brother. My mother’s name is and my brother’s name is

My mom is thirty tive years old. My brother is ten months.
We came here from Michoacan, Mexico.

I don’t know why we left Mexico, but we left because my mom told me we had problems
and had to leave.

We got to this facility by bus, and have only been in this facility. We are requesting
asylum. We presented ourselves to an agent. My mom said that we have problems and
cannot live in Mexico. What I know personally is that my father mistreated all of us. He
beat us, my mother, and me. He hit me with a belt. He hit my mom with his fist. I feel
safe now that I have escaped him and am in the United States.

We presented ourselves at the border on Wednesday. I don’t know what the date was.
We got here in the morning. They checked us, took our luggage, and asked for our basic
information. They searched us, and we have been kept in what I think is a jail ever since.
They took our fingerprints and a picture. It took five hours to process us. Then they took
us to separate rooms. My mom went into one room with my brother.

I went into a separate room. They were nine other boys there already. The room was
small. It is exactly 10 paces by 11 paces, by my footsteps. The other boys are from 12-
18 years old, I am the youngest. The other boys told me there age. The older boys are
much bigger than me. We share one bathroom with no door. The bathroom has a camera
on the ceiling from a corner, and I think it can see me in the other. We take turns using
the bathroom. But we are afraid to use the bathroom and try not to use it. We all hold it.
I have only been to the bathroom twice but I wait until everyone is asleep, because it
doesn’t feel private and I am afraid someone will come in while I am using it. So [ have
only used it twice in 2 days. The officers do not watch over us. They do not ever come
in to ask if we are okay or if we need anything.

In the three days I have been here, I was only given one mini-sponge on a stick to brush
my teeth. I have not used it because one of the other boys used it, and said something
was very strange about it, and he didn’t like it, so I don’t trust it. None of the other boys
used.
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They keep us in a room behind a locked door. I am not allowed to leave. They only
bring us outside at mealtimes. There is a window where we can the officers inside, but
there is no sunlight getting to where we are. There is no television, no books, we are very
bored. We try to speak to each to keep busy. There is no room to exercise. No room to
play games. We have no chairs. All we have to do all day is to sit on the floor or stand
up. There is nothing else.

The room is cold enough that most of the time I wear my thick jacket. We are given a
mat to sleep on that is six centimeters thick. The floor beneath is cold and hard. It is
uncomfortable to sleep because the mat gets very cold and we are all crowded. I cannot
stretch my arms out when I sleep. Sometimes when we sleep, the room is so small that
our bodies touch. I am given a bed sheet to cover my body.

I cannot tell on my own if it is night or day, the only way we know is if we ask the
officers.

There always is at least on light kept on, it is never dark in the room, not even for
sleeping.

The room is cleaned once or twice a day. The bathroom does not have soap and no paper
towels. There is only toilet paper. We have not been offered a shower since I got here. 1
have not been offered other clothes. The other children are all wearing the same clothes.

I feel bad because I can’t be with my mom and my brother. I don’t know what it going to
happen to us. I feel bad to be locked in the room. I have never been separated from my
mother. I have never been separated from my brother before. I used to help take care of
my brother. | am worried about my mom and brother, about how they are treated and
where.

I have seen my mom and my brother when we eat. The only hot food we get is the
burrito, but I don’t eat it because I don’t like it. I only eat juice and crackers. The
sandwich is cold, and I didn’t like it, but I ate it because it is better than the burrito. It has
a slice bread, one slice of ham, and another slice of bread. There is nothing on the bread,
it is very dry. We are taken to eat four times per day. At six is the earliest, the latest is
midnight. We have to go to the café when we are told, whether or not we are hungry. I
can’t eat at six in the morning. I eat at noon, six pm and midnight. I feel hungry in the
morning because I missed the six am.
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14. What is very difficult here is holding up to go to the bathroom. It is very uncomfortable.

15. No one has told me about my legal rights. I have not seen any information about legal
services available to me. I have become aware from others that we are not allowed to use
the phone, and no one has provided me access. I have one aunt in the United States, she
is a citizen, her name is ||l and she lives in California. If1 could, of
course I would like to be released to my aunt. No one has asked me if there is an adult in
the U.S. that I could go live with. No one has interviewed me about why I left Mexico. I
think my mom did because she told me she did.

16. I have been given no written information about anything. I was given no instructions
about anything.

17. I have no idea about the status of my case.

I, ALAN C_swear under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was provided by me in Spanish, translated
and written in English, a language in which I am not fluent, and was read back to me in Spanish,
a language in which I am fluent.

Date

778



Case 2:85-cv-04544-DMG-AGR Document 462-9 Filed 07/19/18 Page 50 of 124 Page ID
#:21626

Certificate of Translation

I, Lydia Lopez, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above

declaration to ALAN CH > Spanish.

Raza Centro Legal
474 Valencia St., Ste. 295
San Francisco, CA 94103

7 b (¥
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1, Juan A i cclare

under penalty of perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is September 19, 2004. I am 13 years old. I am from Mexico.
2. Describe Reason for leaving country of origin.

I arrived with my mother, my stepfather, my brother and my sister. We left because of the violence in
Mexico. 12 years ago, my father was taken and we haven’t seen him since. Three months ago, they
took my uncle. My mother has lost 3 uncles. I believe that they threatened my mother and that she
couldn’t report the disappearance to the police. Immediately after my uncle was taken, we fled. We
hitchhiked to Tijuana to cross the border. It took about three months to get to the border.

I am afraid that I or a member of my family will be killed if we return.

3. We presented ourselves at the border at about 1 pm in the afternoon on July 5, 2018. We were taken to
the San Ysidro Pedestrian West Detention Center

4. Tarrived around 1 to 2 in the afternoon. My first meal was at 7 pm and I received hot chicken nuggets
and juice. The second meal was at approximately 11 pm and it was chicken sandwich with yellow
cheese. The sandwich was room temperature. It was served with juice. I was given the option to have a
second sandwich and I did. This morning for breakfast I was given a choice between a burrito and a
sandwich. It seems to be a cheese sandwich but I wasn’t sure even though I ate it. It was served with
carrots and juice. I am able to eat with my mother, my brother and my younger sister.

5. Thave seen my step father in passing.

6. 1have one mat to sleep on that is around 3 to 4 inches thick. I also have one blanket. I have not asked
for more than one because yesterday there was a person with two mats and they took one of the mats
away from him.

7. Iam in a room with boys that are 16 and 17, including my older brother who is 16. I am the youngest
person in the room. There were 12 people when I first arrived and there are 5 today. When there were
12 people, there was enough room to put all of our mats on the floor at the same time to sleep but we
were very close together.

8. There is one toilet in the room that I am staying in. It is in the corner of the room and there are half
walls and there is no door. People in the room can see into the toilet. There is a sink. It is above the
toilet and cannot be used when someone is using the toilet. There is no soap and there are no paper
towels. I have not gotten a toothbrush or toothpaste.

9. Thave not been given a chance to shower. There has been no chance to wash my clothes and I haven’t
been allowed to change into clean clothes that I have brought
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10. There is a jug of water in the room but we have not been drinking it because we ran out of paper cups

yesterday. They haven’t asked for more cups because we think that they will replace them when the
room is cleaned.

11. No one has needed medical attention since I arrived but it is hard to get the attention of the staff. We
have called to them to ask the time of day and they have not responded. They may not hear us but I do
not know.

12. The temperature in my room is a little cold. But I am comfortable because I am wearing a sweatshirt.

13. There are two lights in the room. Both of the lights are on during the day and one of them is turned off
during the evening. There is a light on all of the time. I have to cover my head with my blanket to sleep
but [ am able to sleep if I cover my head.

14. I do not think that my mother was given any information about my legal rights when we arrived. I have
not been given any information about my legal rights since I arrived. There is no information posted in
the facility that I can see that describes my legal rights.

15. My family is trying to reach my aunt in California. She is a U.S. citizen. We told her that we were
coming before we left Mexico but I do not know that we have been able to contact her. I have not seen a
telephone that I have access to.

16. The door is locked and I am not free to leave.

L, Juan Al s - under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was provided in English, a language in which I am not

fluent, and was read back to me in Spanish, a language in which I am fluent.

Date
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Certificate of Translation

I, Robert Perez, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Juan

A - 5.
Orrick Sutcliffe
405 Howard

San Francisco, CA 94105

Date
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I, Edwin declare under penalty of perjury that the
following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is July 15, 2000. I am seventeen years old. I am from El Salvador.

2. Ileft El Salvador because gang members from MS-13 were threatening me. When I would try to go to
school, members of the gang would threaten me if I did not give them money. I was supposed to go to
middle school but I was afraid to go. Two years ago, an acquaintance who was going to the same
middle school was beaten to death on the road from my town to the school so I was afraid to go to the
school. IfIreturn to El Salvador, I am afraid that the gang members in my area will believe that I was
in the territory of a different gang and will harm me.

I am afraid to return to El Salvador and I have told an officer in the facility that I am aftaid to return. I
have not been asked for any other information.

3. Ipresented myself at the border about 7 pm on July 3, 2018. I was taken to the San Ysidro Detention
Center.

4. We are fed four times a day at this facility. At six in the morning, we receive a choice of a cold bean
and egg burrito or cornflakes with milk. At noon, we are given a sandwich with one piece of meat
between two slices of bread. I do not know what kind of meat it is and it is often frozen. At six in the
evening, we are given a hamburger — it is just a bun and a patty and the hamburger is usually warm but
not hot. At midnight, we are given another hamburger. Every meal comes with juice and a small bag of
baby carrots. The food is not much and I am often hungry.

I have access to water in a jug in the room that I am kept — there is plenty of water. There are paper cups
to drink the water.

5. Itis very cold in the room that I am kept. It feels like the air conditioning is always on. I always have
my blanket on because I am always cold. The other people in the room with me are also cold. I do not
want to tell anyone that I am too cold.

6. The room that I am staying in is cleaned every other day and is clean. The lights are on all of the time.
We are provided with a mat that is three to four inches thick to sleep on and a blanket. The mattress is
not comfortable but I am able to sleep from time to time. There have been seven to twelve people total
in the room including me and they appear to be around my age. We are able to all put our mats down
and sleep. The floor is concrete. The door is locked and we are not free to leave.

7. There is a bathroom with a sink in the room. There is one toilet. There is no door to the toilet. There is
a barrier but if someone is in front of the entrance, you can see into the toilet. There is toilet paper but
there is no soap and no paper towels.
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11.

12.

2
I do not have a toothbrush — once during the t?me:l]Gv%gs here I was given a single use toothbrush only

At midnight, after the meal, we are given the opportunity to shower if we want to. If we shower, there is
shampoo and soap. We are also given a towel to use in the shower.

We are given deodorant when we take a shower

I have not had the opportunity to launder my clothes and I am wearing the clothes that I was
apprehended in.

I was given one paper describing my legal rights and informing me that I have the right to see an
attorney or a judge. The paper was in Spanish. I was not permitted to keep the paper.

When I arrived at the border, they told me that I had the ability to ask for asylum or to voluntarily return
to my home country.

I do not have access to a phone during the day — the only time I was able to use the phone was the
second day (Tuesday) to call my brother. On the same day, I was able to call my parents in El Salvador.

I have a brother who lives in Salinas. I would like to be released to my brother. I was given the
opportunity to call my brother and I talked to him for about two minutes.

We have not been given the opportunity to go outside. There is a window in the room that I am in but
the window faces a wall.

Yesterday I was told that I was going to be moved but they did not say where I was to be moved.

Most of the officers have been professional but two officers have made comments to me. Both were
men and one of them had black hair with a black beard who spoke Spanish without an accent and the
other one had a goatee and was bald who spoke Spanish with an American accent. The first officer said
that everyone who was coming to the US was looking for a free ride and we were just all lying. The
second officer said that we were all gang members and that the gang members in the US would kill me

anyway.
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Certificate of Translation

2
I kw (erey, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to v« QI in Spenish.

N

Orrick,

1000 Rd.
Menlo Park, CA 94025

& Sutcliffe
7).
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DECLARATION OF

Sandeep 'I, A NUMBER_

|, Sandeep -(A number _l, declare under penalty of perjury that the following is true
and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is February 27, 2001 and | was born in India. | am from India and traveled to the
United States by myself. | speak Punjabi and do not speak any English other than a few phrases
and words.

| crossed the border with the help of a “coyote” on June 12, 2018. In the vehicle crossing the
border, the coyote was helping myself and someone else who is a stranger to me. After crossing
the border, the coyote dropped me off. A border patrol agent stopped me while | was walking
along the road. After being apprehended by the border patrol agent, | was brought to this
border patrol detention facility.

When | was brought to this location, | was asked questions on a paper about what country |
crossed from and how much | paid the “coyote.”

| was not given any papers that told me about my rights or the ability to have a hearing in front
of a judge.

| was not given a list of legal services providers or lawyers who might help me for free
| was not allowed to keep any of the papers shown to me. | was asked by the agents who
questioned me to sign a paper written in English and could not understand what | was signing.

They did not explain the content of the papers | was signing to me.

I have been able to use the phone and was able to speak with my cousin. The only phone is kept
in another room and you have to ask an agent to use it. The cousin | spoke with lives in New
lersey.

The only postings in the facility are in Spanish and | cannot read them, so I'm not sure if there
are any legal advisals or lists of free legal services posted.

| do have a fear of returning to India because | fear for my safety

10. The fear for my safety in India is because my father would get drunk and beat me up

11. This domestic abuse is why | left India and came to the United States.

12. When | told the agent this, he told me they would send me back to India.
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16.

17.

18.

19.

20.

21

22.

23.

24.

25.
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[ left India on January 19, 2018. | travelled through seven or eight countries in order to come to
the United States. Some of these countries include Columbia, Costa Rica, Honduras, Nicaragua,
Panama, Guatemala, and Mexico.

The restrooms in this facility are not private and are in the open. The other five kids in my room
can see when | use the toilet.

There is a sink to wash my hands, but it does not have soap or hot water
My access to drinking water is only from the tap but there are no cups.

For food, | am given a filled tortilla, a package of crackers and some juice. | am given the filled
tortilla twice a day, but | receive the crackers and juice an additional one to two times a day.

There is not enough food so | am always hungry and the filled tortilla does not taste good. | only
eat it because | am so hungry. The filled tortilla is warm but not hot.

I have only been able to shower once since arriving at this facility. The shower is the only privacy
| receive.

| have not seen a doctor since arriving here and wish to see one because | have a lot of phlegm,
get cold at night, and do not feel well. But | have not asked to see a doctor.

The temperature where | am kept is too cold.

| have only been given a thin metallic blanket to keep warm, but | am still cold.

| had to sleep on the ground for one night, but | have been given a bed to sleep in the last two
nights. | have not been provided with a pillow and only have the thin metallic blanket to cover
myself. The temperature is too cold to sleep and the lights are left on all night making it hard to

sleep.

| am detained in the same area as adults but kept in a separate room. The guards do not come
around except to give us food.

| do not have access to anything to read or for entertainment. | have only been permitted to go
outside about one to two hours the last two days.
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1, Sandee|:- swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to
the best of my abilities. This declaration was provided in Punjabi, a language in which | am fluent,
and was read back to me in Punjabi.

Date

Certificate Of Translation

zthat I am fluent in English and Punjabi and that read the above
| in Punjabi.

I, Navpreet Thandi, certi
declaration to SANDEEP

7\
Navpreet/Thandi

2921 F n Ave.

Sacramento, CA 95821
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Declaration of Manish
A NUMBER

I, Manish K-[A No. _ declare under penalty of perjury that the following is true and

correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

10.

11.
12.

My date of birth is 07/25/2000. I am 17 years old. I was born in Karnal, Harayana State, India. I left my
home town because there was a political problem there for me and my family. [ am a member of the
INLD party along with my family. On December 24, 2017, my father and I were putting up posters of
the INLD political party around my town when members of the BJP political party attacked and beat us.
On February 15, 2018, we were attacked again so I had to leave my hometown for my safety.

Because I feared for my life, I left and flew to Ecuador to make my long journey into the United States.
My trip was long and dangerous. I initially spent 10-15 days in Ecuador and then took a bus to
Colombia. I then made my journey through the Panama jungle, Costa Rica, and Nicaragua. In Nicaragua
I walked in the jungle for 3-4 hours until I could find another bus. I took another bus from Nicaragua to
Guatemala and then Mexico.

In Mexico, I stayed in a camp and from that camp I took a plane to Tijuana. In Tijuana I stayed in a
hotel but it was very dangerous there and there were a lot of gangs around. The gangs beat me up so I
escaped and ran to the border of the United States yesterday. The gang was chasing me so I climbed the
border wall and jumped over it. Once I jumped over the wall yesterday, the United States police arrested
me around 11AM.

I do not have any family in the United States. The only person that I know is my father’s friend who is
here in US but I don’t think he knows where I am. The detention facility I am staying in contacted my
father’s friend for me but they did not receive a response.

In the facility I am staying in, there is one large room with four beds. The beds have a mattress and a
plastic cover. There is no sheet, blankets or pillows. I just have a thin plastic cover to sleep under. It is
really cold in this room all the time. There is also a bright light that is on all the time, day and night.
There is a bathroom in the room but there is no door to it. If I use the bathroom, the other detainees can
see me. There is a sink to wash my hands but there is no toothpaste, toothbrush, or soap for me to use.
There is only cold water coming out of the faucet.

Since I arrived yesterday, I have had some food brought to my room. In the last 24 hours, I was fed
cookies and juice only. There was nothing else provided. This moming I ate cookies and juice again.

I have been offered access to a telephone but I had no one to call.

Right now I feel sick and have fever and aches. I have pain in my back and body but I have not told
anyone about that because I am scared. I also have not had a shower since I arrived yesterday.

When I arrived yesterday, 1 received some paperwork for me to sign. There was an interpreter available
to help me. I was told to sign the paperwork but I did not understand what I was signing. The interpreter
did not explain the paper work they just told me to sign it.

I was never told that I could have access to free legal assistance, or that I could ask for a court hearing.
No one has talked to me about my release.
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I, Manish Kl swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the
best of my abilities. This declaration was interpreted to me in Hindi, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Hindi.

I5 2018
Date
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DECLARATION OF

, declare under penalty of perjury that the

following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

10.

11.

12.
13.

14.
15.

16.
17.

My date of birth is July 30, 2000 in Guatemala. | am from Guatemala and traveled to the United
by myself. | only speak Spanish and do not speak any English.

I left my home country because of the threatened violence against myself. | did not even tell my
own mother | was leaving for the United States until | after left.

| was apprehended by presenting myself to Border Patrol agents near the border in San Diego
on Monday June 11, 2018.

When | presented myself to the border patrol agents, there were three agents together. They
instructed me to take off my shoes and belt and sit on the floor. | told them | didn’t want to
return to my home country because of threats | received. One border patrol agent told me they
do not want any more Guatemalans in this country which scared and intimidated me. The
second agent told me they would send me right back to Guatemala. The third agent told me
people like me are why Trump has started his policies. All of the agents added to my fear and
apprehension.

The temperature in this facility is too cold to be comfortable. | have only been provided a thin
aluminum type blanket.

The first night, | had to sleep on a bench without a pillow or blanket. The second night, | still had
to sleep on the bench without a pillow but was given a thin metallic blanket. Starting the third
night, | was provided an uncomfortable bed, a blanket but still no pillow and the lights are left
on all night. | am barely able to get any sleep because of the conditions.

My first night in detention | asked a guard for a blanket and the guard simply yelled no at me
and told me to go to sleep.

| am not provided any books, magazines, entertainment, or any chance for exercise except one
five-minute break in a caged area outside in the last five days. | spend the days trying to sleep
but it’s difficult to sleep because it is so cold.

The guards almost solely speak English to me and | cannot understand what they are saying.

I do not know what will happen to me next because the guards don’t speak Spanish and that is
adding to my fear. | miss my mother and am very worried about when | will get to see her.

The detention area does not have supervision and | am scared for my safety because all
detainees are in the same area and | do not have anyone with me.

When | tried to ask a guard for information, he ignored me and closed the door in my face.

| have only been able to have one short conversation with my mother who lives in the United
States when | arrived at the facility. There is not a telephone available in the facility.

In the restrooms, we have access to toilet paper but not hot water or soap.

After asking a guard if | could shower, | was told they do not have showers, soap, or towels
available. | haven’t been able to shower once in the four days since I've been here.

| also have not been able to brush my teeth since | arrived four days ago.

The border patrol agents told me about my right to have an attorney but only provided a list of
attorneys in English. | wasn’t given a copy of the list. | signed three documents when | arrived
that were in English. An agent briefly described them to me in Spanish. One was about having a

1
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hearing before a judge, another was about getting a free attorney, and | don’t remember exactly
what the third was about, but it had something to do with a judge. | didn’t receive copies of the
documents — they put everything into a folder.

18. The restrooms are not private and are out in the open. The sinks do not have hot water, nor is
soap available.

19. In order to receive any water, | have to ask a guard in order to get a small cup of water.

20. | did not receive any food for a full day after apprehension.

21. The food | have received in the facility consists of one a small burrito that is not hot enough, two
crackers, and juice for every meal. | have not been offered any fruit or vegetables. The quantity
is not enough, and | have been hungry since | arrived.

22. My mother and my thirty-six-year-old sister currently live in the United States.

23. | believe both my mother and sister would be willing to provide me a place to live and support
me.

|, DEVIS _ swear under penalty of perjury that the above declaration is true

and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in
which | am fluent, and was read back to me in Spanish

)5/06 / /%

Date

te Of Translation

|, Daffne Jimenez, certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the above

declaration to DEVIS _ in Spanish.

(0-1S-001 &

) 41/ 1 [+~
/ y 7/ p
VAN & /
e -

Daffne Jimenez

256 S Occidental Bivd

Los Angeles, CA 90057
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Declaration of

sacuN K A NUMBE]_

I, Sachin K} (A numbe

, declare under penalty of perjury that the following is true

and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

2

My date of birth is August 2, 2001. I am from a village called Pangala, Haryana Province in India.

I left my village because it had become dangerous there. My father works for a political party called
INLD. In December 2017, my father and [ were returning home from an INLD meeting and four men
from the BJP party stopped us. They beat me and my father. The four men told my father, “If you
continue to work for the INLD party, we are going to murder you and your son.” In February 2018, my
father and I were returning from another INLD meeting. This time we were stopped by six men from the
BJP party on our way home. The men beat me and my father with wooden sticks. They tried to kill me
and my father. I saw some houses in the fields, so I ran towards those houses. When I started running
towards the houses, the men who were beating my father ran away. We were both injured, and we were
able to get some help from the people in those houses.

My father has not been able to return back to the village and now lives in the INLD office. He cannot
leave because his life is in danger.

My mother and father are still in India, but it is dangerous for them too.

I left India on March 28, 2018. My father arranged for me to go to Delhi, India and take a flight from
there to leave India. I passed through many places on my way to the United States. I passed from India
to Addis Ababa, Ethiopia. From Addis Ababa I went to Sao Palo, then to Lima, then to a city in Peru
which I think was called Ovito, then to Ecuador, then to Columbia, then through the Panama jungle,
then to Costa Rica, then through the Nicaraguan jungle, then to Honduras, then to Guatemala, and then
to Mexico. It was a very long journey and I was all by myself. It was dangerous and I was very scared.

I crossed into the United States yesterday, June 14, 2018, by climbing over the wall. Within seconds,
the police had apprehended me. The police asked me my name and my birthday and where I came from.
Then they put me on a bus and took me here.

When I got to this place, they took all my things and put them in a plastic bag. They told me that I could
take one thing from the bag, so I took a t-shirt. The clothes I am wearing today are the clothes that I
arrived in.

I slept last night in a room with five other kids. There are about ten beds in the room. I was given a bed
and a two blankets. There were no sheets on the mattress, so I used one of the blankets as a sheet and
slept underneath the other blanket. I was not given a pillow.

There is a light in the room. There is no way to turn the light on or off, but it doesn’t bother me.

Page 1 of 3
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10. The temperature in the room was fine. [ was very tired from my travels so I was able to sleep.

11. There is a toilet and a sink in the corner of the room. The toilet and sink are not closed off from the rest
of the room, so when any of the six of us use the toilet, there is no privacy.

12. We were not given any towels or soap. I really wish we had some soap, but we were not given anything.

13. I saw some of the other kids going to take a shower. | haven’t been able to take a shower yet since I
arrived. I really want to take a shower, but I don’t know how to ask.

14. Since I’ve gotten here, I was given one hot meal. I’ve also been given juice and cookies.

15. I don’t have access to a drinking fountain or drinking water. I have just been drinking water from the
sink in our room. [ don’t have a cup, so I drink water from the sink by cupping it in my hands.

16. This morning, we were allowed to go outside for a short period of time. There is a small fenced in area
that is outside. I don’t know exactly how long I was there for, but I think it was about an hour. We all
just sat outside on a bench because there was nothing to do outside.

17. When I arrived here, they told me that in two days, I would be able to talk to a lawyer or a judge about
my case.

18. Yesterday when I arrived, [ was given a chance to call home. I tried the number for my parents, but
nobody answered.

19. T came here to the United States for the purpose of saving my life. I don’t have any firm plans, but I
would like to go to school.

20. I think my father might have a friend who lives here in the United States. I hope that if I am able to talk
with my parents, that [ can get information about that friend and that they can help me.

I, Sachin K-swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the best of
my abilities. This declaration was provided in English, and was read back to me in Hindi, a language in which I

June 15,2018
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Declaration of

ANGEL A A NUMBE R

I, Angel H(A number [N, dcclare under penalty of perjury
that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is July 30, 2004. I am thirteen years old. My mother’s name is_
N (A number . My mother and I are from Mexico. We left Mexico to flee death
threats from cartels who were demanding money from my mother.

2. My mother and I first crossed the border on May 7, 2018. We crossed a river, and immigration officers
were on the other side waiting for us.

3. The immigration officers took my mother and me to La Hielera (“The Icebox™) in Brownsville. As soon
as we got there, the officers separated me from my mother. The officers interviewed my mom and me
together. They told us that they couldn’t hold us together. They told me that they were going to keep
my mom there in Brownsville and that they were either going to deport me or put me in a camp. I was
sad. I started crying.

4. The next day, the officers took my mom to court. About a half an hour later, they pulled me out of my
cell. They didn’t tell me why, and I didn’t sign anything. They put me in a van and took me and
another kid to the Mexican consulate, where we picked up two other kids. They took us to the middle of
the bridge, and the Mexican police picked us up there in the middle.

5. The Mexican police took our information down and then they took us to a juvenile detention facility
(DIF) in Matamoros. They put us in a room and took our photo and our information. We went to see a
doctor and a psychologist. From there, they put us in a dormitory, where there were about six other boys
from Central America. They were waiting to be deported. I was the youngest. I was able to bathe and
they gave me food and clothes. They gave us a chat about drugs and STDs. In that place they hold kids
who help people cross the border, and those children use drugs. No one explained to me how long I
would be there, but they just told me I would be there until my mom or dad came to pick me up.
Otherwise I would be sent to be adopted. I was very afraid.

6. When my mom came to pick me up, I was so relieved that I cried. I was so happy to see her.

7. My mother and I were still afraid for our lives, so we had to cross the border again on May 16, 2018.
When we crossed the border, we were kidnapped by armed men, who held us in a house with about 120
other people for eight days. It was very scary. Ididn’t know what was going to happen to my mom and
me.

8. Eventually the police came and shot the door of the house down so that we could all leave. They put us
in a van and drove us about half an hour to the Rio Grande.

Page 1 of 4
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1.

12,

13.

14,

15.

16.

17.
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The officers took us back to La Hielera. The separated me from my mother again. I was very scared
because I thought I might be deported away from her again.

Afier two days, the officers drove my mom and me to La Perrera (“The Dog Cage”) in McAllen. When
we got there, they separated me from my mom again. When we armrived to La Perrera, they made us sit
on some benches. They gave us food, a cushion, and a metal blanket. They put me in a corner of the
cell and separated me from the other boys because I am Mexican. We were all together in the same cell,
but the guards made me and the other Mexican boys sit under the vent where it was coldest.

Every day, the guards told the boys in my cell that they were going to be adopted and that they would
never see their parents again, that we were the property of the United States because we were on their
territory. The ones saying all the mean things were wearing gray. The ones wearing green would
sometimes comfort children or ask why they were crying, but not the ones in grey. One of the ones in
gray made sure that the Mexican boys always stayed in our corner and never were able to sit near the
other children, even when we were all together for lunch. He told us not to bother the other children or
start fights, because all Mexicans are like that. He treated everyone but the Mexicans well. 1 felt I was
being discriminated against. I was told I would be deported by an official, and it didn’t matter that I
came with my mom.

The guards were always waking us up in the middle of the night to do the list. The ones who didn’t
want to get up, the guards would kick., There were children as young as 5 in the cell, but the guards
would shake them hard to wake them up.

The atmosphere in the cell was really hard. The children would cry constantly. Sometimes the mood
would lighten — they would put on a movie — but then a guard would come by and say that the children
would be sent away to live in a foster home and never see their parents again,

They called the consulate, who asked for my information, where I was going and why. I asked him why
this call was happening? The consulate said it was so I could be deported.

In La Perrera, I could see that some of the other boys got to spend time with their parents, but only boys
from Central America. I never got to speak with my mother, nor did any of the other boys from Mexico.

My mother and I were at La Perrera for six days. I don’t know why we were there for so long. Every
day I saw people leave and I didn’t understand why we were still stuck there. No one explained to me
what was going on.

After six days, my mother and 1 were brought here to Dilley on May 30, 2018. I don’t know why we
have been here for so long, Last week, my mom and I signed a paper to be released, and my family
bought us tickets. But then we found out that we couldn’t leave after all. We have been here for another
eight days. When I found out we couldn’t leave yet, it was really hard on me. It is making it difficult
for me to sleep at night. Ijust want to know what is going to happen to us.
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18. Today I found out that we received a positive credible fear determination. Soon we be released to go
live with a friend in Houston. I am excited to get out of here and get past this nightmare.

I, Angel _ swear under penalty of perjury that the above declaration is true and

complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

6/27/I18

Date

Page 3 of 4
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Certificate of Translation

I, Virginia Corrigan, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to

e

Virginia EZorrigan 7

Youth Law Center

823 Folsom Street, Suite 700
San Francisco, CA 94107

8/249 /&8

Date
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Declaration of

sosue i A Novis::

I, Josue PH (A numbe-, declare under penalty of perjury that the following is true

and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is October 5, 2003. I am fourteen years old. T am from Guatemala. I came here with
my mother. We both speak Qeqchi. I speak some Spanish, and my mother only speaks a very little
Spanish.

We arrived in Dilley three days ago. Before this we were in a closed house for seven days. And before
that we were in an office for two days and two nights. Before that we had crossed a river to come to the
United States. We walked about two hours looking for officials. Then we found the officers. They
stopped us and told us to wait. They asked for our names, where we were from, and they took all of our
things.

We went to an office with rooms. They separated me from my mom and put us in different rooms. My
mom was in a room with only women, and I was in a room with only boys. I was in the room with boys
thirteen and over. There was another room that had boys from about five years old to about twelve.

We had an interview, but they just asked our names and where we were from. I had trouble
understanding what they were asking me because I don’t speak very much Spanish.

After two days we went to a closed house. The officials there were not able to speak Qeqchi. We were
there for seven days. We were separated from each other. I couldn’t speak to my mother, I could only
see her from far away.

They called my mom for an interview two times. She told me later that all they asked was how old she
was, where she was from, and where she was from in Guatemala. They asked if she wanted to return to
Guatemala. She said no, that she was scared to.

1 was able to take a shower once, on the last day, after [ had been at the closed house for seven days.

When we got here to Dilley, there was still no one who spoke Qeqchi to explain to us what was going
on. I have no idea what I am doing here or what is going to happen next in my case.

I, Josue P swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the best of
my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language that [ am partially able to speak, and was
read back to me in Spanish.

6/z/18
Date

Page 1 of 2
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Certificate of Translation

I, Virginia Corrigan, certify that [ am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to

Josue PJlin Spanish.

[P G2

Virgirfia Corrigan
832 Folsom Street, Suite 700
San Francisco, CA 94107

6/29/i%
Date
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Declaration of

Griselda Hi N A ~vvser I

I, Griselda B A number . dcclore under penalty of
perjury that the following is true and correct to the best of my knowledge and
recollection.

1. I was born on May 24, 2002 in Guatemala. I am 16 years old. My mother is-

.

2. My mother and I came to the United States because our father had lived in
America for 14 years and we were all alone. In our indigenous culture, it is not
good to be living without a man. We were vulnerable.

3. We entered the United States at McAllen on Sunday June 17. We walked across
the bridge and turned ourselves in to the immigration officials.

4. They took us a building and gave us water, a cookie, and juice. Then they put us
in an extremely cold room. One by one, they called us out to ask for our
information. They asked my age and where I was from. They did not tell me
anything about my rights or that I had the right to a lawyer. They did not let me
call anyone.

5. We spent the night in the cold room and were freezing. It was a small room with
around 20 people. There was nowhere to sit except the concrete floor. We had
only a silver blanket.

6. There was one toilet and sink for everyone in the cold room. We had toilet paper
but no soap. We were covered with mud and did not have clean clothes. We were
never offered a shower. We did not have toothbrushes, toothpaste, or towels.

7. The next morning, on June 18, we were taken to a location called the doghouse.
We were there for five days.

8. Atthe doghouse, I was separated from my mother and put in a large caged area.
There were sixty to one hundred girls there. Some of the girls were only 7 years
old. It was very crowded. We were given sleeping mats and had to push them
flush against each other to make enough room for everyone.

9. I was scared because I didn’t know where my mother was. A lot of the girls were

crying because they were afraid and missed their mothers. I saw girls ask where
their mothers were, but the guard would not tell them. One girl kept yelling that
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she wanted her mother. The guards screamed at her and asked her what she was
doing here in this country.

In the five days at the doghouse, I never went outside for fresh air. The lights
were on all the time and I didn’t know if it was day or night. I started feeling very
anxious and desperate.

I was only allowed to shower once, on the first day. We could only brush our
teeth once per day. They gave us toothpaste to brush our teeth but would not let us
keep it. There was one portable sink, but sometimes it didn’t have any water and
sometimes the soap would also run out.

There were six plastic toilets outside of the caged area. They were filthy and
never cleaned and full stray toilet paper. At one point they took three of the toilets
away. Afterwards, there was always a very long line for the toilets.

One very young girl had a very bad cough. She felt so sick that she did not line up
to get food. I don’t know whether she got medicine.

Nobody at the doghouse ever told me anything about my legal rights.

On June 23, the officials called me and made me go into another cage, where 1
saw my mother. I was so happy that I cried. We both cried.

We arrived by bus in Dilley on the afternoon of June 23.

I, Griselda B_, swear under penalty of perjury that the above declaration is
true and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a

language in which I am fluent, and was read back to me in Spanish.

() 29)72
Date
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Declaration of

Noredith P (I

I, Noredith Pl A iclarc under penalty of perjury that the following
is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My date of birth is July 16, 2002. My mom and I are from Mexico.
A, 2
2. We left because my mom started to receive threats that they would kidnap me. My mom and I have seen
other young girls be kidnapped before. We think it is usually the Cartels. We were both very scared and
did not know what to do because we knew the police would not do anything.

3. We presented ourselves at the border around June 6, 2018. We were taken to “La Hielera.” It was
impossible to sleep there. It was very cold. There were no beds or mats. We had to sleep on the concrete
floor. There were toilets, but there was no privacy or doors. There were nothing to clean ourselves with
like soap or toothpaste and we were never allowed to shower. We had only one pair of clothing to wear
because the guards took away our other clothes. There was extreme wind and it was extremely cold.

4. Children would get a small juice. I was given one. We got two pieces of white bread and a piece of ham
for breakfast, lunch, and dinner. We had a thermos of water but it tasted like chlorine.

5. It was extremely cold, making it difficult to sleep.
6. The light was always on and it was very bright and intense so it was impossible to sleep.

7. After two days, my mother and I were taken to another place where we were held for 2 days.

8. That place they called “La Perrera.” It was extremely cold in this place as well. We were given one
apple, one small bottle of water, a bag of chips, and a sandwich made of ham and two pieces of bread for
each of the three meals. We were not given any additional water if it was not during breakfast, lunch, or
dinner. The toilets were not pushing buttons to flush, but we had to empty the buckets of waste after the
buckets were full. We were not able to shower and we were not given anything to clean ourselves like
soap or toothbrushes. I do not know why it seemed like some people got to shower. It seemed like some
people were able to only have a very fast shower and had to get out quickly. I was never able to sleep
because I always felt worried that they would call my name or make me stand in the line. They would
have us stand in line by our countries. The lights were always on, very bright and there was a breeze. 1
had to go to a different place than my mom where they put 15 and 16 year olds. They had the mats on
the floor so they were all touching and we were very close to each other and it made it impossible to
sleep. I did not know where my mother was or for how long I would be away from her.

9. For the entire trip and while we were kept in “La Perrera” and “La Hielera,” we were not given
documentation about legal services or access to counsel issues.

10. My mother and I were taken out of that facility on June 10, 2018.

Page 1 of 3
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11. My mother and I have been at the location in Dilley for about 19 days. The experience here is better

with food and sleep. We are planning to stay with my aunt who lives in Los Angeles, California.

12. I, Noredith _ swear under penalty of perjury that the above declaration is true
and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I

am fluent, and was read back to me in Spanish.
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Certificate of Translation

I, Brenda Ulloa, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to

Noredith PSS in Spanish.

«"(K: //’ > —,
Zé/z/ il =
Brenda Ulloa
Willamette University Clinical Law Program
245 Winter Street SE
Salem, OR 9301

lo/29] |3

Date
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1, David NN (A number . dcclare under penalty of perjury that the following is

true and correct to the best of my knowledge and recollection.

David

1. My date of birth is September 5%, 2006. Iam 11 years old. My son and 1 are from Honduras.

2. T was going to school and a gang tried to force me to carry drugs into the school and threatened to kill
me if T refused. I told my mother what was happening and when my mother went to speak with them
they attacked her. She has a scar on her face now from this experience. She went to the police but they
told her that she could not prove that I was being threatened so we fled.

3. We presented ourselves at the border about June 22, 2016. We were taken to the place that they call
“The Freezer”. We had to take photos and put our names there. It was so cold--way too cold. We had to
sleep on the cold concrete, which was very cold. They only gave us each one aluminum blanket and it
did not do anything to keep us warm. We were not able to shower while we were there and they did not
give us any extra clothing. We did not receive anything to clean ourselves. I was really worried being
separated from my mom and I could not stop thinking about her all of the time. There were so many
children with me in the place there that I could not lay down and I had to try to sleep sitting straight up
but I was not able to. I was very sad and I kept crying. The food was okay but I ate it because I was very
hungry and when I am very hungry I can eat something even if it does not taste good. I was very worried
because I saw all of these other children there without mothers and I thought that my mom was taken to
another place.

4. We were given one sandwich for breakfast, lunch and dinner and one small container of juice. The
sandwiches were frozen but I was able to eat it.

5. They had air conditioning and it was so cold and we could not sleep and we were shivering. It was
horrible. It felt like a freezer and I could not sleep because I was so cold. I wanted to sleep but I was
scared because the guards would come by and kick us with their feet to wake us up if we would sleep. 1
was very tired.

6. They had lights and they were bright and always turned on. The toilets were very dirty and the toilet
paper was on the floor. There were no doors for privacy. We had to go to the bathroom in front of
everyone.

7. After one and a half days, my mother and I were taken to another place where we were held for two
days.

8. They gave us two burritos per day and one apple each day. They also gave us one small container of

milk to drink. I was able to sleep at this place because it was a little better to sleep on mats instead of the
floor. The bathrooms were portable toilets. We were not able to shower the entire time that we were at
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this place. I was separated from my mother but21n tﬁls facility I could see my mother in the other cage so
I thought that everything would be okay.

9. T was not given legal notice or access to counsel services until I arrived in the facility in Dilley. The food
in the center in Dilley is very good and the beds are nice. The people here are very kind and treat us
better than in Le Perrera.

10. My mother and I were taken out of that facility on June 26" 2018.

11. My mother and I have been at the facility in Dilley for about three days. We are planning to go to
Dallas, Texas and stay with my mother’s aunt.

12. I do not know anything about my current case because [ have been here for only three days.

I, David - swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the
best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read
back to me in Spanish.

29/ /2018

Date
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Certificate o% Translation

I, Amber Rieff, certify that [ am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to David

CHEE ir Spanish.

Willamette University Clinical Law Program
245 Winter Street SE
Salem, OR 9301

(g

Date
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Declaration of

Josue

1, Josue F declare under penalty of perjury that the following is true and
correct to the best of my knowledge and recollection.

1. Tam 10 years old and I was born on September 15, 2007. I am from El Salvador.
2. Tleft El Salvador with my mother because of fear that the gangs were trying to kill us.
3. We presented ourselves at the border about May 2, 2018. I was taken to the “Perrera.”

4. We were given a variety of foods to eat including burritos, tuna sandwiches, and ham sandwiches, which
the majority of the time had a bitter taste to them. When the food was bitter tasting we knew it was
spoiled and we would not eat it. With every meal we would get a bottle of water, I would store the water
bottles to drink later because that was the only water that was provided to us.

5. The temperature at the facility was very cold. I was separated from my mother and placed with other
boys in a cage. It was very cold, so the other boys and I would put some of the sleeping mats and
blankets up around the cage to block some of the cold air from getting to us. When officials noticed
what we had done with the mats and the blankets, they took all of the blankets away from us. When 1
asked for another, they would not give me one. My friend went to go ask for one and they gave it to him.
He then shared that one with me.

6. The lights were on all the time and it made it difficult to sleep. We would use the blankets to cover
ourselves to try to sleep. I was able to shower on the second day I was there. At first I wanted to shower,
but when we I was given the opportunity to do so, I chose not to. The guards told another boy to tell me
that I needed to shower, because [ hadn’t showered in a long time. They gave me liquid soap to wash, a
toothbrush, and toothpaste to use just that one time. They took my clothes and washed them and while I
waited for my clothes they let me borrow clothing that was too tight and uncomfortable.

7. After three days, [ was reunited with my mom and we were both taken to where we are now. I have been
here at Dilley for 54 days.

8. I'have a liver condition and need to eat healthy foods like fruit and vegetables. There are not enough
servings of fruit and vegetables to eat at Dilley. Although I enjoy eating the cafeteria food like pizza
pockets, I know that they are not healthy for me and I wish that I had healthier food because of my liver
condition.

I, Josue B} swear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to the best of
my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent, and was read back to
me in Spanish.

v/
/

Date
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Declaration of

siovce -

1, Blanca R NG AH declare under penalty of perjury that the following is true
and correct to the best of my knowledge and recollection.

1. My name is Blanca R | | | | N N A - She was born on March 1, 2001, and is 17 years
old. My mother and I are both from Honduras.

2. We left Honduras because of a threat. A man came to our house about 5:00 pm one day. He had tattoos
all over. Mom asked him if he needed anything and he seemed to know that we were alone. You too
are very pretty and I know you are alone. He said “one way or another the two of you will be mine.”
The man made threats like he was going to kidnap and rape us. I was there and heatd everything,

3. We crossed the river near McAllen and went to an office that was very cold, we call it an icebox. When
we got there, a man told us we had to put our hands out and lift our shirts. He didn’t touch us, but he
said he was checking us, We sat in the icebox they gave us juice and one cookie. Then they took us to a
room that was full of women. They gave us aluminum paper that the said was blanket and we slept on
the concrete floor. I was scared.

4. While were there they gave us what they called a sandwich but there wasn’t anything in between. My
pants were wet because of crossing the river, but they didn’t give me a change of clothes. They didn’t
ask me if I needed any medical care or even if I needed any water.

5. The next day, we were picked up together to go to the dog houses. Later they separated us into different
cages. They took my Mom into one with other women. I was in a cage with about 10 other girls, ages
from 14 to 17. There were about 3 cages, some of them had women with their children. They kept the
men in ones that were really far away.

6. Iknew that my mother was in a cage somewhere with other ladies because I saw a woman being taken
somewhere. I didn’t know exactly where my mother was, but knew that she was kind of far from me.
They didn’t allow me to be near my mother or talk to her.

7. I'was there for 4 days. The second day, two men came to take me to an office to interview me. There
were no women in the room. They didn’t explain why I was separated from my Mom, they only told me
that my Mom wasn’t my mother and that she had false documents. He asked questions about our home
life, where we lived, if we had any pets, things like that. He asked me where we were going and who
was going to receive us. I told him that we were going with my father.

8. No one ever asked me anything else, where I needed medical attention, asked how I felt. No one told me
anything about any rights I had. I didn’t receive any papers or anything like that.

9. After the interview, they took me back to the cage and didn’t ask me about that again.
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14,

15.

16.

17.

I8.
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While I was in the cage, I could get water if I asked. They gave us food three times a day. In the
morning, they gave me a bottle water, and some very cold, round salted, toasted potatoes. At lunchtime,
we would have burrito with ground beef and beans and an apple. The burrito was also cold. At
dinnertime, another bottle of water they gave us potatoes like we had at breakfast, a ham sandwich and
an apple. We never had any hot food. It was only cold, even the burrito.

We had blankets like we had in the other place, I call them aluminum sheets. We had cushions to put on
the floor to sleep, but the lights were on all the time. They never turned off the lights. It was hard to
sleep because they would wake us up 4 or 5 times a night to take roll or look for a particular girl.
Sometimes they brought ladies to clean, but we had to clean also.

There were four portable restrooms for everyone and two sinks to wash our hands. The toileis were
smelly. {1 had to go the bathroom, I could go on my own, but at night they would go as a group
because had to unlock the cages.

It was noisy in the cages because all the kids were crying. Icried too. With the crying and the lights it
was hard to sleep at night. We never went outside and there were no windows so we couldn’t tell if it
was day or night. Sometimes if staff left and we could see an open door, we could tell if it was day or

night.

The last day we were there, they called me to another cell and when I got there, my mother was there. I
was very happy to see my mother, There were other women with their kids but didn’t tell us anything
about where we were going. They put us on a bus we were able to sit together on the bus, although we
didn’t know where we were or where we were going,

We arrived in Karnes in the afiernoon, but didn’t get to our room until the next day. They told us they
would help us and explained all the rules, They gave us some food, a fruit, sandwich, cookies, a bottle of
water. After we were finished with all the paperwork we finally had a chance to have a shower when we
got to our roomn,

None of the employees explained our rights to us They gave us some papers about our rights. They were
in Spanish I read them and understood some things but not others.

We have 3 meals a day, sometimes there is hot food, a variety. Some hot, some cold. I've had a chance
to see a dentist here. I go with my mother to the doctor to her visits. I receive proper feminine products
here. I also go to school here and I like being in school.

I'don’t want to go back to Honduras. I'm afraid to go back of being raped, kidnapped or sold. I want to
be a lawyer when I grow up.
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I, Blanca R || N A M sv car under penalty of perjury that the above declaration is true and
complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which I am fluent,
and was read back to me in Spanish.

1106118

Date

Certificate of Translation

I, Yolanda Rodriguez, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to
111 Spanish.

) O

Yolanda Rodri gueT

0 fm

Date
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Declaration of
Leonardo

I, Leonardo Gm declare under penalty of perjury that
the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

2.

My date of birth is February 28, 2002. | am from Guatemala.

My father was receiving threats of extortion. He owned a shop in Gautemala, where he
painted cars. He never told me what was happening, but | noticed that extorionists were
calling his cell phone every time a job finished.

We presented ourselves at the border at Mexicali about 1 week ago. | believe that it was
on or about June 22, 2018. We were taken to a facility in California. There was access
to toilets, and food and water there, but no showers, and we had to sleep on the floor
with only a bed sheet. There was no ventilation and no windows. There were 5 children
and 5 adults — all males.

After 3-4 days, we were brought out of the facility and taken somewhere where we had
to put our possessions in bags. We were then taken to a police station and we slept
there for the night, on mattresses on the floor.

Next my father and | were taken to Berks where we are currently being held. When we
arrived here, they made us throw out our bags with our personal possessions. My bag
contained a sweater, shoes and pants.

At Berks, my father and | are kept together. We have access to toilets and sinks, we are
fed three times per day, we can have fruit at anytime day or night, and shower at
anytime. When | take a shower there’s someone at the door, making sure everything is
fine. There is medical assistance, the temperature is satisfactory, they have beds, and
get 1 blanket per person, which is adequate.

My father was given documents with our rights, but received nothing about legal
services.

My father has a close friend namedqin West Palm Beach Florida, who
we were supposed to stay with after crossing the border.
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9. We had our interview for credible fear yesterday and we don’t know the case or release
status yet.

I, Leonardo G s <2 under penalty of perjury that the above declaration is
true and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a
language in which | am fluent, and was read back to me in Spanish.

6126/2018

Date
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Certificate of Translation

|, Fabiola Castellanos-Gaspar certify that | am fluent in English and Spanish and that | read the
above declaration to Leonardo Gabriel Lopez Herrera in Spanish.

Fabiola Castellar\rds-Gaspar

Welcoming Center for New Pennsylvanians
1617 JFK Bivd.

Suite 555

Philadelphia, PA 19103

June 28, 2018
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I, Christine Brigagliano, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to
I translated the above declaration to Diego Iv- in Spanish, and that he understood its contentss before
signing.

%'57«% /»mqf_,«

Christine Brigaglzé.uo, Mney at Law

0 13/20/8

Date
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declare under penalty of perjury

I, Kevin

that the following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is October 24, 2000. I am 17-years old. I was born in Honduras.
I arrived in the United States on or about June 26, 2018.

After crossing the border, I walked for a while and then encountered immigration
officers. The immigration officers first took me to a hielera in Texas, where I was held
for about nine hours. I was cold, I had no blanket, and no way to warm myself. There
were open toilets with no privacy. I was given a sandwich to eat — just two pieces of
bread with bologna. There was no soap and no showers and no chance to brush my teeth.
The bright lights were on all the time.

From the hielera, 1 was taken to /a perrera on a bus. La perrera was very ugly and bad.
I had to spend two terrible days there. The officers treated us worse than dogs. They
yelled at us, and kept us locked in cages. I was in a cage. It felt like there were a ton of
people in the cage with me. My guess is that there were 40 to 50 children in the cage
with me. Some of them were teenagers like me. Others were much younger, including
children only four and five years old. The little children were crying and crying. They
did not have their parents with them. There was no one to care for them. The guards did
not care that the little kids were crying. We were only given very cold food in /a perrera
— food that is supposed to be eaten warm — and we were given the same food at every
meal. I felt so very cold in /a perrera. 1 was given only a very thin blanket. This was
not enough to keep me warm. I was only allowed to brush my teeth once in /a perrera
and take one shower there.

From /a perrera, 1 was taken to Casa Padre. No one told me why I was being taken here.
Since I entered Casa Padre on June 28, 2018, I have never left, not even for a minute.

I feel very sad and anxious here at Casa Padre because I want to leave. I really want to
leave. But I do not know how to leave.

I would like more time to talk on the phone. Until yesterday, I was permitted to only
make one phone call each week, for just 8 to 10 minutes. Until yesterday, all of my
phone calls at Casa Padre have been in the presence of a case manager without any
privacy. Ido not feel comfortable having a full conversation in a case manager’s
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13.

14.
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presence. Yesterday, for the first time, I was brought to a booth where I was permitted to
make a private call for only 8 minutes.

I need more time to make private phone calls to my cousin in the United States. I need to
talk with him about how to leave this place and how I am feeling about being here. I
need to talk with my cousin about my legal situation and my immigration questions.

I really need to talk with my cousin because I do not have a lawyer or anyone else to
guide me. But I cannot speak to my cousin on the phone when I need to.

My father raised me and he is still in Honduras. I miss him dearly. But I am afraid to
call my father because it will be interpreted as me wanting to return to Honduras.

All the misters and misses and the staff who work here tell us, “You cannot touch the
phones. You’ll get in trouble if you touch even one button. Don’t touch that.”

I know about one boy who put a phone to his ear. He didn’t even make a call, but he got
written up with a disciplinary report. This will affect his case, meaning that he will have
to stay at Casa Padre longer. The misses and the misters and the staff tell us that all
reports go into the computer, and that boys with reports are detained at Casa Padre
longer, even though their release paperwork may be ready. This is how discipline works
at Casa Padre.

I know another boy who went to a door, just to try to look outside. He didn’t want to
escape, he just wanted to see the other side of the door. He was punished. The staff
designated him as an escape risk. He was given a one-to-one, meaning a mister needs to
accompany him and monitor him at all times, all throughout the facility.

If any child tries to leave Casa Padre without permission, the misses and the misters and
the staff will make a report. The report will go into the computer, and the child will be
detained at Casa Padre even longer.

If a child does manage to escape Casa Padre, immigration will be called, and the child
will be put in prison and deported. The staff and misters and misses tell us this every few

days. They told me this yesterday.

16. If a child says that he wants to leave Casa Padre without permission, he is not permitted

i

to go outside at all.

No one has ever explained anything about the Flores settlement agreement to me.
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18. No one has ever told me that a lawyer or an immigration judge can help me leave this
place.

19. No one has told me that I can leave Casa Padre promptly.

20. Last week, my teacher asked us if anyone would like to talk with lawyers. I raised my
hand.

21. At some point last week, after I raised my hand for a lawyer, I was brought to the
cafeteria with seven other children. There a lady wearing regular clothes — not a uniform
like the misses and misters and staff at Casa Padre — told us that we had to sign a paper
for something about lawyers. I did not really understand what she meant. But after I
signed the paper, I was given a yellow folder. The folder had a packet of paper inside, all
of which were in English. The packet had a list with phone numbers for lawyers. This is
the first time I was given a list with the phone numbers for lawyers. 1 received a separate
piece of paper in Spanish too.

22. All of my movements at Casa Padre are monitored. I cannot do anything freely here.

23. I cannot go anywhere in Casa Padre alone. I need to have seven other children with me
at nearly all times.

24. I cannot move from one part of Casa Padre to another, unless I am escorted by a staff
member and have permission to do so.

25. During my time at Casa Padre, I have needed medication several times. No one in my
family was consulted before I was given medication.

26. Sometimes the food here is not good. After eating the meals, I sometimes feel hungry.
Sometimes there is not sufficient food, and I wish I could have more to eat. Dinner is
served around 5 p.m. By about 9 p.m. I am hungry again. Although we are permitted
snacks like crackers, there is just not enough food for me.

I, Kevin mswear under penalty of perjury that the above declaration is true
and complete to the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in

which I am fluent, and was read back to me in Spanish.
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Certificate of Translation

I, Jocelyn Duarte, certify that I am fluent in English and Spanish and that I read the above
declaration to Kevin n Spanish.

—

JocelMe

Salvadoran American Leadership and Educational Fund
421 S. Bixel St. Suite A

Los Angeles, CA 90017

(;HI?!ZOI?)

Date
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Elmer E

eclare under penalty of perjury that the

I, Elmer E

following is true and correct to the best of my knowledge and recollection.

1.

My date of birth is October 5, 2002. I am from Guatemala.

I traveled without any family or friends. I was arrested by myself near the Rio Grande in Texas in late
January 2018. | was taken to the Border Patrol station warehouse. The border patrol station was very
cold and I was only given an aluminum blanket that did not keep me warm. | was very scared because |
did not know what was going to happen to me. I was not able to talk to any of my family at the border
patrol station. I was there for about a day.

[ was then transferred to Casa Padre, where | am currently held. I have been here for six months. I do not
know how long I will be kept here and when | will be able to leave.

[ am not able to leave Casa Padre. If I try to leave Casa Padre, I am afraid that they will send the police
or Border Patrol after me and it will affect my immigration case.

At Casa Padre, they write reports on children acting up and breaking rules. | am afraid that if I get any
report on me, I will not be released and it will affect my immigration status. They will also take away
my play activities. These kind of rules make me feel like I cannot act like a kid like I used to. I have
discussed this with other children here and they feel the same way.

When I first got to Casa Padre, I was then given about nine injections. I am not sure what they were but I
think they were vaccinations. They also took blood from me. I do not think that they got permission
from my parents to give me the shots or to take blood. And I did not have the option to refuse to get the

shots or for them to take my blood.

I have a toe injury from playing soccer. I have received treatment for it but my parents did not consent to
the treatment. They did not know about my injury until I was able to speak to them during my weekly
call.

I do not know what else I can do or need to do to get released from Casa Padre. I have not spoken to an
attorney who can help me or advise me and my mother about my legal rights. I want to and need to talk
to an attorney about my legal rights. I do not know whether I have the right to appeal my placement at
Casa Padre or to find out about other placements that are better for me. I do not know whether I have the
right to file a grievance with an immigration judge or what any of my legal rights are to help me.

[ was never made aware of the Flores Settlement and my rights under the settlement until I spoke with
the volunteer attorneys in the Flores case today. After I said I would see the lawyers, I thought I was
going to see attorneys who could help me get out of Casa Padre and reunite with my family in the U.S.
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10. I do not presently have access to an attorney, but | need one right now to help advise me and my family
about next steps | need to take. | previously went to immigration court without an attorney. | was told |
needed to find an attorney because | need to go back to Court on August 15, 2018, 1 have not been given
a list of attorneys and 1 do not know how to contact one for help.

11, I have no idea when | will be reunited with my family here in the U.S,

I, Elmer E wear under penalty of perjury that the above declaration is true and complete to

the best of my abilities. This declaration was provided in Spanish, a language in which | am fluent, and was
read back to me in Spanish,

Date
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Certificate of Translation

I, Tei Maroneil cerui that I am fluent in English and Spanish and that I read the above declaration to Elmer

% Maronc:lv
Vanderbilt Unwersity

Nashville TN USA
- 13 -1
Date
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